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Místo pro úvodník jsem nechával volné 
do poslední chvíle. Čekal jsem totiž na bese-
du s občany „Jak dál s výstavbou kanalizace 
v Novém Strašecí“. Nechci sbírat senzace, ale 
domnívám se, že měst-
ská kanalizace je pro-
blém, o kterém je třeba 
mluvit i psát, protože 
jak se zejména v tomto 
případě ukazuje „poz-
dě bycha honiti“. 

Kanalizace je horké 
téma a trápí mnoho ob-
čanů Nového Strašecí, což se ukázalo i v tom, 
že přednáškový sál MěÚ byl plný do posledního 
místa. Přišli především ti, kterých se problém 
týká, a zejména Pecínovští byli vidět i slyšet. 
Já jsem ale čekal i někoho ze současné opo-
zice, protože jestli na zastupitelstvech dobře 
poslouchám, má opozice na řešení problému 
jiný názor. Opozice však nedorazila, jiný názor 
na problém kanalizace nezazněl. Škoda. Byla 
to velice dobrá příležitost, jak předložit velké-
mu počtu lidí pádné argumenty, slyšet na ně 
okamžitou reakci, oponovat. Bohužel součas-
ná politika, ať „velká“, nebo komunální, raději 
prezentuje své názory prostřednictvím spřízně-
ných médií než v diskusi s občany. 

Už slyším argument, že nemám pravdu, pro-
tože tím nejsprávnějším místem na názory je 
zastupitelstvo. Ano, ano. Posledním, rozhodují-
cím místem je zastupitelstvo, ale pokud politik 
myslí na občany a chce s nimi vést dialog, vy-
tvářet společně s nimi občanskou společnost, 
měl by přece své názory hájit kdykoliv a kdeko-
liv. Jde mu zajisté o spokojenost občanů, ne-
jenom o spokojenost spolustraníků nebo části 
občanů, nebo snad o spokojenost nějaké vlivné 
skupiny, která umí ve správnou chvíli správně 
zatlačit? Právě taková zatlačení jsou v pozadí 
problému kanalizace v Novém Strašecí. Debata 
se jich lehce dotkla, ale občan by chtěl slyšet 
jednoznačnou odpověď na otázky: Kdo za ten-
to stav nese odpovědnost? A kdy se kanalizace 
dočkám?

Moje odpověď na první otázku zní: JÁ. 
Ano za současný stav městské kanalizace 

nesu odpovědnost JÁ, jenom a pouze JÁ. JÁ, 
občan, který se ve chvílích, kdy se o mně roz-
hoduje, bavím příjemnějšími věcmi. Chodím 
na houby, sekám trávu, koukám na televizi, na-
dávám v hospodě, ale jinak nedělám nic. Pou-
ze čekám, až to někde někdo za mne vyřeší. 
A když to ten dotyčný nevyřeší tak, jak bych si 
představoval, dám ve volbách hlas tomu dru-
hému. Nebo pro jistotu žádnému.

Moje odpověď na druhou otázku zní: JÁ.
Ano, o tom, kdy kanalizace bude, rozhodnu 

právě a pouze JÁ, protože jinak bez mého ná-
zoru rozhodnou jiní. A tomu JÁ rozhodně ne-
chci přihlížet.

Krásné léto. 
MIChal DRTINa
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Z obsáhlého programu (29 bodů) tohoto 
jednání rady města vyjímáme:

Přidělení bytů
Rada města se zabývala nájmem městských 

bytů. Přidělila byty v domech č. p. 880 panu 
Vojancovi, v domě č. p. 100 manželům Slaby-
houdovým.

Městské granty
Na návrh grantové komise rada města rozhod-

la o přidělení městských grantů na rok 2012. 

Územní plán
Rada města souhlasila s uzavřením smlouvy 

o dílo na výkon územně plánovací činnosti 
při pořízení nového územního plánu Nové 
Strašecí s Ing. Filipou Turazovou za nabídko-
vou cenu 168 000 Kč včetně DPH. 

42. zasedání rady města konané dne 4. června 2012
Renovace parket 

Během prázdninových měsíců bude pro-
vedena v NKC renovace parketové podlahy. 
Rada města schválila jako nejvýhodnější 
nabídku firmy 4 floors, Aleš Veselý, Kladno, 
a schválila uzavření smlouvy o dílo na „Reno-
vaci parketové podlahy hlavního sálu  kultur-
ního centra“ za nabídkovou cenu 159 000 Kč 
včetně DPH.

Parkoviště v Křivoklátském sídlišti
Rada města také schválila uzavření dvou 

smluv o dílo s Technickým službami, s. r. 
o., Nové Strašecí a to na realizaci stavby 
„Stavební úpravy odstavné plochy (parko-
viště) v Křivoklátském sídlišti na pozemku 
parc. č. 310/8“  za cenu 285 739 Kč včetně 
DPH a na realizaci stavby „Stavební úpravy 
části chodníku v ul. Čsl. armády a zřízení 

dvou přechodů pro chodce v ul. Poděbra-
dova a při vjezdu na Žižkovo nám.“ za cenu 
1 090 343 Kč včetně DPH.

Pronájem sportovního areálu
Rada města odsouhlasila pronájem sportov-

ního areálu Na Kocourku občanskému sdru-
žení Hokejbalový klub Nové Strašecí (HBCNS) 
na dobu neurčitou za nájemné 1 Kč měsíčně. 
Do uzávěrky tohoto čísla však smlouva neby-
la ještě ze strany HBCNS podepsána.  

Rada  města vyhlásila výběrové řízení na ve-
doucího Městských sportovních zařízení. Pod-
mínky jsou zveřejněny na stránkách města, 
termín podání přihlášek je do1. 8. 2012.

JIří TláSKal

Kanalizace
Toto mimořádné zasedání zastupitelstva 

bylo vyvoláno nutností projednat jeden hlav-
ní bod v závislosti na termínu jednání valné 
hromady akciové společnosti Vodárny Klad-
no-Mělník, a. s., dne 24. 5. 2012. 

Zastupitelstvo schválilo uzavření směnné 
smlouvy mezi městem a citovanou společ-
ností (VKM, a. s.), jejímž předmětem je směna 
vodohospodářského majetku – vodovodní in-
frastruktury v majetku města v celkové hod-
notě 25 580 000 Kč za kanalizační infrastruk-
turu v majetku VKM, a. s., v celkové hodnotě 
28 294 000 Kč, přičemž rozdíl mezi cenami 
směňovaného majetku ve výši 2 714 000 Kč 
uhradí město do 31. 12. 2014.

Dále zastupitelstvo schválilo uzavření doho-
dy o narovnání mezi městem a VKM, a. s., 
jejímž předmětem je závazek města uhra-
dit vklad VKM, a. s., ze smlouvy o sdružení 
ze dne 18. 10. 2000 do rekonstrukce a roz-
šíření ČOV ve výši 5 000 000 Kč ve lhůtě 
šest let formou postupného započítávání 
proti odkupu nově vznikající vodovodní infra-
struktury města do vlastnictví VKM, a. s. Již 
dříve jsme čtenáře informovali a vysvětlovali 
nutnost těchto kroků pro konsolidaci majet-
koprávních vztahů vodovodní infrastruktury, 
jako jednu z podmínek pro získání dotace 
na dokanalizování města. Směna však nebyla 
valnou hromadou VKM, a. s., schválena. Před 
městem teď stojí hledání jiných způsobů, jak 

11. zasedání zastupitelstva konané dne 21. května 2012
financovat dokanalizování, nevyjímaje i další 
jednání s VKM, a. s., a s městem Kladnem, 
které má ve společnosti VKM, a. s., značný 
majetkový podíl. Na jednání valné hromady 
24. 5. však směnu nepodpořilo.

Plánovací smlouva
Na tomto jednání zastupitelstvo ještě schvá-

lilo uzavření plánovací smlouvy mezi městem 
a spol. AR auto, s. r. o., jako stavebníkem, 
stanovující práva a povinnosti účastníků při 
výstavbě a následném provozování dopravní 
a technické infrastruktury v lokalitě „V hořej-
ších hlavách“ (zástavba 14 RD – místní ko-
munikace včetně jednostranného chodníku 
a zeleného pásu, veřejné osvětlení a rozvody 
vody, splaškové kanalizace gravitační i tla-
kové, dešťové kanalizace, elektřiny a plynu), 
na pozemcích parc. č. 1059, 1057, 2151/4, 
2151/5, 456/4, 875, 460/3, 2147/1, 2147/3, 
848/22, 817/50 a 848/5.

Podpora zákona
Na závěr se zastupitelstvo zabývalo pod-

porou přijetí novely zákona o rozpočtovém 
určení výnosů některých daní územním sa-
mosprávným celkům a některým státním 
fondům (zákon o rozpočtovém určení daní – 
RUD). Návrh novely upravuje zatím nevýhod-
ný příjem na obyvatele menších měst a obcí 
tak, že navyšuje dosavadní výnos na jednoho 
obyvatele v řádech desítek procent. Pro naše 

město by to konkrétně znamenalo zvýšení 
výnosu RUD na jednoho obyvatele ze sou-
časných 6 600 Kč na navrhovaných 9 300 Kč. 
Zastupitelstvo navrhlo každé volební straně 
s přítomností v zastupitelstvu kontaktovat 
své zástupce v Parlamentu ČR, aby projevili 
zájem o schválení novely zákona, a starostovi 
města kontaktovat ostatní starosty v regionu 
s výzvou, aby i oni se na svých zastupitel-
stvech obcí zabývali touto tematikou a pří-
padně přijali podobná usnesení.

JIří TláSKal

Připomínáme, že zápisy z jednání rady 
města a zastupitelstva města, upravené 
ve smyslu zákona o ochraně osobních úda-
jů, jsou k dispozici na webových stránkách 
města www.novestraseci.cz.

Občané města mohou též do usnesení rady 
města a zápisu ze zasedání zastupitelstva 
města nahlížet v sekretariátu městského 
úřadu a pořizovat si z něj výpisy.
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Městský úřad Nové Strašecí nově nabízí 
svým občanům bezplatnou službu mající 
za cíl zjednodušit agendu spojenou s proce-
sem „vyjádření k existenci sítí“.

Na webových stránkách města Nové Stra-
šecí (www.novestraseci.cz) byl zřízen odkaz 

e-UtilityReport pomáhá stavebníkům v Novém Strašecí

pro přístup k aplikaci e-UtilityReport, kde je 
žadatel systematicky veden k vyplnění for-
muláře pro vytvoření „Žádosti o vyjádření 
k existenci sítí“. Žadatel na základě vyplně-
ného formuláře rozešle elektronickou žádost 
všem správcům inženýrských sítí, kteří jsou 

Navrženou směnou mělo být vyřešeno 
ve prospěch obou stran směny, tedy města 
i VKM, roztříštěné vlastnictví tak, aby nadále 
nebylo vlastnictví potrubí a jiné infrastruktu-
ry rozděleno do dílčích úseků různých vlastní-
ků. Kromě majetkové a provozní konsolidace 
město sledovalo i důležitý zájem na zajištění 
prostředků pro rozvoj kanalizační infrastruk-
tury. Směnou totiž měla být odstraněna zá-
sadní překážka získání dotace z fondů EU 
na rozvoj kanalizační infrastruktury ve měs-
tě, kterou jsou dlouhodobé provozní smlouvy 
mezi VKM a provozovatelem – společností 
Středočeské vodárny, a. s. (SVAS) 

Evropská unie totiž jasně odmítla financo-
vat z dotačních zdrojů provozovatelské systé-
my soukromých provozovatelů s podmínka-
mi, které se týkají i provozní smlouvy mezi 
VKM a SVAS. Vynětím kanalizace z režimu 
této smlouvy a výhradním vlastnictvím města 

Zástupci Kladna rozhodli: Nové 
Strašecí o dotace z EU nepožádá

by město otevřelo možný přístup k dotačním 
zdrojům EU.

Podle výroční zprávy společnosti VKM 
za rok 2011 je nejvýznamnějším akcionářem 
společnosti město Kladno s podílem 34,6 % 
na základním kapitálu. Podle výsledků hlaso-
vání je tedy zřejmé, že hlasy nejvýznamněj-
šího akcionáře města Kladna nebyly uděleny 
ve prospěch návrhu na směnu. 

„Je nám líto, že nemalé úsilí směřující k ve-
řejnému prospěchu, ke konsolidaci a získání 
zdrojů pro další rozvoj kanalizací, bylo zma-
řeno postojem některých akcionářů, včetně 
hlavních,“ řekl Karel Filip a dodal: „O záměru 
směny jsme informovali v předstihu společ-
nost i město Kladno jako hlavního akcionáře. 
Případné výhrady, pokud by byly vzneseny, 
jsme byli připraveni řešit před konáním valné 
hromady. Nezaznamenali jsme však ze strany 

Navrženou směnu vodohospodářského majetku, podle které společnost VKM měla získat 
vlastnictví vodovodů na území města a město naopak vlastnictví kanalizací, nebyla valnou 
hromadou VKM, a. s., přijata. Pro schválení směny hlasovalo pouze 18% přítomných akcio-
nářů.

Navýšení počtu nádob  
v chatových oblastech

Na zasedání rady města dne 26. 3. 2012 
bylo schváleno navýšení počtu 1100 litrových 
nádob na komunální odpad v chatových oblas-
tech v Novém Strašecí o pět kusů. Konkrétně 
se jedná o tyto lokality: Bora, Pecínov, Rudská, 
Mackova hora (k rozhledně), Mackova hora 
(u vrakoviště)  -red-

žádného akcionáře žádné žádosti o vysvětlení 
záměru či negativní připomínky k němu. Bo-
hužel výsledný postoj při hlasování je na úkor 
rozumné věci, zájmu obce a občanů, které by 
měly být na přednějším místě než zájmy sou-
kromých zahraničních provozovatelů.“ 

„VKM už bohužel není ta společnost, do kte-
ré města a obce vstupovaly a kam vkládaly 
své majetky. Obce dnes nemohou o svých 
majetcích rozhodovat, nemohou žádat o ev-
ropské dotace a nedostávají za své akcie divi-
dendy,“ konstatoval Filip. 

Město Nové Strašecí před několika lety pro-
dalo za zlomek ceny své akcie, až na symbo-
lický ponechaný podíl, právě městu Kladnu. 
Akcie v nominální hodnotě cca 28 mil Kč byly 
prodány Kladnu za necelých 5 mil Kč. 

-red-

pro dané území aktivně zapojeni do služby. 
Pro ostatní správce inženýrských sítí, kteří 
prozatím neumožňují příjem žádostí touto 
formou, jsou vygenerovány PDF soubory pro 
možnost vytištění a doručení svépomocí. Tak-
to vytvořená žádost je v souladu s platnou 
legislativou.

Ve spolupráci s provozovatelem služby (fir-
ma HRDLIČKA, spol. s r.o.), byl pro působnost 
našeho stavebního úřadu sestaven tzv. regis-
tr správců, což je aktuální seznam správců, 
jejichž inženýrské sítě se na daném území 
mohou vyskytovat.

Služba e-UtilityReport je pro žadatele ele-
gantní, rychlý a bezplatný způsob, jak podat 
žádost o vyjádření správcům inženýrských 
sítí tak, aby nikdo nebyl opomenut a aby žá-
dosti jednotlivým správcům nebyly odesílány 
nadbytečně. 

K podání žádosti postačí připojení na inter-
net a běžný webový prohlížeč. Ovládání apli-
kace je jednoduché, intuitivní a je doplněno 
nápovědou pro jednotlivé kroky. Více infor-
mací o službě a dalších připojených městech 
se dozvíte na http://verejnost.mawis.eu.

-tz-
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Rada města schválila pronájem hokejbalo-
vého areálu, včetně bytových a nebytových 
prostor, atletického areálu a budovy Klubu – 
bývalé družiny, občanskému sdružení Hokej-
balový klub Nové Strašecí, a to na dobu ne-
určitou za nájemné 1 Kč měsíčně. Ze strany 
HBCNS nebude na městu požadována úhrada 
za správcovství areálu ani poměrná úhrada 
za energie a vodu. HBCNS bude také hradit 
drobné opravy a údržbu.

Pronajmutím celého areálu HBCNS by 
se měla zvýšit efektivita provozování bez do-
padu na využívání občany města a dalšími 
subjekty. HBCNS také očekává, že jejich aktiv-
ním přístupem k využívání areálů, propagací 
a efektivnějším výběrem vstupného dosáhne 
vyššího příjmu ze vstupného. 

Základní škola a DDM budou mít smluvně 
zajištěno bezplatné užívání areálů na obdo-
bí září až červen v čase od 7.00 do 15.30 
a dále v čase otevírací doby areálů na základě 
předem avizovaného termínu a času. Gymná-
zium bude mít areály dostupné také v obdo-
bí září až červen v čase od 7:00 do 15:30 

Pronájem areálu Na Kocourku
za ceny dle platného ceníku MSZ. Sportoviště 
Na Kocourku (lehkoatletická část) bude bez-
platně k dispozici pro děti a mládež ve věku 
do 18 let v červenci a srpnu od 8 do 20 ho-
din, v září až červnu od 15.30 do 20 hodin.

Dále bude dohodou stanovena otevírací 
doba hokejbalového a atletického areálu pro 
veřejnost a tyto údaje uvedeny na webových 
stránkách města.

Finanční dopady na příjmy a výdaje města 
jsou kladné. Úspora za energie a vodu na dol-
ním a horním areálu a plat správce areálu 
včetně odvodů představuje v cenách roku 
2011 částku cca 255 600 Kč. Výpadek pří-
jmů za pronájem bytu správce a restaurace 
a příjmů za pronájem minigolfu, hokejbalo-
vého hřiště a atletického areálu představuje 
v cenách roku 2011 částku cca 114 600 Kč. 
Bilance rozdílu příjmů a výdajů je tedy jedno-
značně ve prospěch města. 

-red-

Petice s názvem Rakovnická výzva, která 
vznikla po jednání ředitelů škol a staros-
tů obcí v Novém Strašecí počátkem února 
jako reakce na reformu regionálního školství 
exministra školství Josefa Dobeše, slavila 
úspěch. Současný ministr Petr Fiala reformu 
stáhl. Pod petici, jež se rozšířila do všech 
krajů České republiky, se nakonec podepsalo 
62,5 tisíce občanů.

„Jsem také velmi rád, že se potvrdilo, že pe-
tice vůbec nebyla předčasná, nekoordinova-
ná. Zároveň se potvrdilo, že měla smysl,“ řekl 
senátor Chládek.

Způsob financování regionálního školství 
tak, jak ho měl exministr Josef Dobeš v plánu 
prosazovat, by zlikvidoval všechny školy v na-
šem okrese, kromě škol v Rakovníku a Novém 
Strašecí.

Když bývalý pan mistr školství Josef Dobeš 
představil svou vizi o financování regionálního 
školství, setkali se starostové a ředitelé škol 
Rakovnicka 1. února 2012 v Novém Strašecí 
se stínovým ministrem školství PhDr. Marce-
lem Chládkem, aby diskutovali o tomto návr-
hu. Jednoznačně se shodli a panu ministrovi 
vzkázali: „Školy si zavřít nenecháme.“ Města 

Petice za záchranu regionálního 
školství byla úspěšná

a obce by se musely rozhodnout a volit mezi 
kvalitou nebo dofinancováním. 

Dne 20. února proběhlo v Senátu Parlamen-
tu ČR k tomuto tématu veřejné slyšení, kte-
rého se zúčastnilo na 400 starostů a ředitelů 
škol z celé republiky. Jedním z výstupů byl 
vznik celorepublikové petice, která odstar-
tovala 5. března 2012. Tato petice navázala 
na tzv. Rakovnickou výzvu a podporují ji 
např. Svaz měst a obcí ČR, Svaz místních 
samospráv či Spolek pro obnovu venkova. 
Petice byla podepisována v obcích, kde jsou 
starostové z různých politických stran. 

Celkem se podařilo sebrat z téměř tisíce 
obcí a škol 62 500 podpisů. Petice byla pře-
dána v Senátu Parlamentu České republiky 
16. května 2012 a o týden později byla pro-
jednána ve výboru pro vzdělávání, kulturu, 
lidská práva a petice. Výbor se usnesl uspořá-
dat 6. června 2012 od 14 hodin v Jednacím 
sále a Jičínském salónku Valdštejnského palá-
ce veřejné slyšení k petici za účasti zástupců 
petentů, MŠMT, Ministerstva financí, zástup-
ců krajů, měst a obcí a odborné veřejnosti. 
Následně současný ministr školství Petr Fiala 
reformu stáhl.

-red-

Ani v loňském roce nově otevřená mateř-
ská škola v Tovární ulici nezabránila tomu, 
že mnohé žádosti o umístění dětí nemohly 
být kladně vyřízeny. Do mateřské školy se tak 
nedostaly děti z Mšeckých Žehrovic, Třtice  
a z Rudy.

 Vhodné a levné řešení se našlo při  jednání 
se starostkou obce Rudy Pavlínou Urbanovou 
a starosty dotčených obcí. Mateřská škola 
se zřídí v této obci, v budově bývalé základní 
školy.

„Paní starostka byla velmi vstřícná, pro-
to jsme se rychle dohodli. Školku otevřeme  
pouze přechodně, zhruba na tři roky, protože 
počet narozených dětí ve městě pozvolna kle-
sá,“ řekl starosta Nového Strašecí Karel Filip.

Do této regionální školky by už od prvního 
září chodily tři děti ze Mšeckých Žehrovic, 
šest ze Třtice, pět z Rudy a z Nového Strašecí 
tři. Otevření školky v bývalé škole by přine-
se jen minimální náklady. V budově už jsou 
zabudované nové toalety, umyvadla i pěkná 
tělocvična. K dispozici je mnoho dalších míst-
ností. Za budovou je dětské hřiště a další vý-
hodou je jídelna s kuchyní přímo v budově. 
Učebny stačí pouze vybavit nábytkem. Část 
nákladů by podle počtu dětí hradily obce, tak 
jako u jiných škol a školek, další část hradí  
rodiče.

Podle starosty města Karla Filipa jde o op-
timální řešení. Stavba nové školky by se vy-
šplhala do milionů korun, které město nemá, 
a případná nová školka by se neotevřela už 
od prvního září. 

Po odlivu dětí by rudskou školu opět vyu-
žívala místní mládež a hasiči jako klubovnu. 
Nyní je tam například trampolína, pingpongo-
vý stůl, fungují tam výtvarné dílny a knihov-
na. Ta by tam po dohodě zůstala. 

Regionální školka bude spadat pod stávající 
mateřskou školku v Rudě. S tím se také nabí-
zí možnost využívat její zahradu.

-MD-

Školky vyřešeny
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Realizací odstavné plochy v Křivoklátském 
sídlišti dojde k navýšení o čtyřicet jedno par-
kovací místo. Plochu za částku 285 739 Kč 
vybudují Technické služby Nové Strašecí, s. 
r. o.

Dokumentace byla zpracována Lubomírem 
Benešem a Liborem Křižákem a předpokládá 
vybudování odstavné plochy v „minimalizo-
vané variantě“ s povrchem ze živičného re-
cyklátu, bez vymezení jednotlivých stání ob-
rubníky, s odvodněním plochy střechovitým 
vyspádováním a rozlivem do krajů pozemku. 

Zpracované technické řešení je výsledkem 
záměru snížit investiční náklady a umožnit 
i případnou výstavbu po etapách. Součástí 
stavby je i přeložka jednoho stožáru veřej-

Nová parkovací místa v křivoklátském sídlišti
ného osvětlení a osazení jednoho nového 
stožáru na ploše parkoviště. Pro výstavbu 
odstavné plochy bylo vydáno povolení MěÚ 
Rakovník, odboru dopravy – souhlas s prove-
dením ohlášené stavby.

Výkaz výměr a položkový rozpočet stavby 
vypracoval Ing. Libor Křižák. Podle této kal-
kulace je realizace odstavné plochy oceněna 
na 285 739 Kč včetně DPH.

Odbor investic MěÚ navrhl realizaci od-
stavné plochy zajistit prostřednictvím Tech-
nických služeb Nové Strašecí, s. r. o., které 
byly již v průběhu jarních měsíců požádány 
o zpracování cenové kalkulace. Ze strany 
TSNS byla převzata nabídková cena kalkulo-
vaná Ing. Liborem Křižákem.

Vzhledem k hodnotě díla se jedná z pohledu 
zákona o veřejných zakázkách o zakázku ma-
lého rozsahu na stavební práce. Zákon o veřej-
ných zakázkách se proto na předmět díla apli-
kuje jen ve smyslu § 6, tj. je třeba dodržovat 
zásady transparentnosti, rovného zacházení 
a zákazu diskriminace. V případě zadání před-
mětu díla přímo TSNS není město povinné tak 
učinit na základě veřejné zakázky.

Finanční prostředky na realizaci stavby 
byly zajištěny schválením rozpočtové změny 
v §  2219 – rozpočtová opatření III.– VI./2012. 
Rozpočtová změna byla schválena  na zastu-
pitelstvu města dne 26. 4. 2012.

-red-

Beseda 
o parkování 
v sídlišti

Ve čtvrtek 7. června se uskutečnila beseda 
o parkování v Křivoklátském sídlišti.

Problém parkování je dlouhoděbější a lidé 
žijící v Křivoklátském sídlišti pociťují několik 
nespravedlností. Musí za parkovné platit a in-
vestice vybraných peněz zpět do parkování 
v Křivoklátském sídlišti není viditelná. 

Při besedě byly předloženy k diskusi čtyři 
varianty řešení. Podrobněji byla diskutována 
varianta třetí, ve které se navrhuje zpoplat-
nění všech stání, ale výrazné zlevnění mě-
síčního poplatku a varianta čtvrtá, ve které 
se předpokládá 80 % míst ponechat bez po-
platku a zajistit pouze vyhrazené parkování 
s vyšší ostrahou za vyšší poplatek, než je 
současných 500 Kč

Při diskusi bylo zřejmé, že občanům, kteří 
si parkovné platí, vyhovuje současný stav, 
kdy mají zaručeno místo ke stání. Hovoři-
lo se také o tom, kde končí vybrané peníze 
z parkování. Zmíněna byla také informace 
o zahuštění počtu parkovacích míst na par-
kovišti v Topinkově ulici a o výstavbě nové 
odstavné plochy na pozemku parc. č. 310/8. 
Takto vznikne nových šedesát nových parko-
vacích míst.

Výsledky z této diskuse budou zapracová-
ny do ankety, která osloví občany v průběhu 
letních měsícíců. Po jejím vyhodnocení dojde 
k upravení systému parkování v Křivoklátském 
sídlišti a bude zaveden zkušební provoz. 

S výsledky a průběžným stavem budou ob-
čané seznámeni prostřednictvím Novostra-
šeckého měsíčníku a internetových stránek.

-md-

V letošním roce byly městské granty vyhlá-
šeny později než v letech minulých. Po kritice 
systému přidělování příspěvků se rada města 
snažila tento systém změnit. Požádala o vy-
jádření své komise – komisi pro kulturu, pro 
sport a komisi školskou. Než byly náměty 
zpracovány, celý proces se zdržel, ale žadate-
lé přidělené příspěvky dostanou, i když akce 
již proběhly. Toto zdržení se již nebude v dal-
ším roce opakovat.

Do městských grantů 2012 bylo zasláno 
celkem 48 žádostí do všech vyhlášených 
témat. Celkové požadavky na grantové pří-
spěvky činily 968 779 Kč. Schválená rozpoč-
tovaná částka pro příspěvky a granty 2012 
v rozpočtu města(§ 6409) je 550 000 Kč. Jak 
napovídá název, není celá tato částka určená 
pouze na granty.

Grantová komise navrhla nepodpořit 13 žá-
dostí, hlavně  z následujících důvodů: nedo-
držení grantových témat, chybné kalkulace, 
nereálně navýšené kalkulace, chybně a nedo-
statečně vyplněné žádosti a z tohoto plynoucí 
malý počet získaných bodů. Žadatelé, kteří 
neuspěli, získají další informace u místosta-
rostky Libuše Vosátkové. V dalším roce budou 
moci všichni, kteří mají problémy s vyplně-
ním žádosti, využít její pomoci.

Žádosti hodnotila komise podle schvále-
ných zásad, tj. posoudila splnění kvalifikač-
ních kritérií a bodově ohodnotila obsah, efek-
tivitu a přiměřenost rozpočtu a zkušenosti 
se žadatelem. Podle počtu bodů stanovila 
příspěvek takto:

Městské granty 2012
nad 75 bodů   100 % podpora
61–74 bodů  70 % podpora
40–60 bodů  50 % podpora
méně než 40 bodů nepodpořit
 
Příspěvek pro soutěže mládežnických spor-

tovních oddílů byl řešen takto: podle předlo-
ženého rozpisu soutěží byla určena kilometro-
vá vzdálenost do míst utkání podle internetu 
a vynásobena jednotnou částkou 18 Kč, dále 
byla přidána částka na čekání autobusu 
100 Kč na hodinu. Na počet domácích utkání 
byla přidána částka na rozhodčí podle kalku-
lace jednotlivých oddílů. Část prostředků na-
vrhla komise ponechat na druhé kolo žádostí 
pro podzimní soutěž mládežnických sportov-
ních oddílů. Termín podání žádostí pro dru-
hou část je od 1. 8. 2012 do 31. 8. 2012.

Po projednání doporučení grantové komi-
se rada města přijala usnesení ve kterém 
schvaluje přidělení grantových příspěvků pro 
jednotlivá témata na rok 2012 občanským 
sdružením, humanitárním organizacím a fy-
zickým nebo právnickým osobám v celkové 
výši 194 400 Kč .

Dále rada doporučila zastupitelstvu města 
schválit grantové příspěvky TJ Sokol Nové 
Strašecí v celkové výši 113 300 Kč a HBC  
Nové Strašecí ve výši 77 500  Kč pro podpo-
ru účasti mládeže v soutěžích a podporu akcí 
se spoluúčastí města. O těchto příspěvcích  
zastupitelstvo jednalo 28. 6. 2012.

lIbušE VOSáTKOVá
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Nové Strašecí
Krátce před půlnocí 19. 5. 2012 zjistila hlíd-

ka strážníků na Komenského náměstí vozidlo 
jedoucí bez světel. Při kontrole řidiče bylo 
zjištěno, že je pod vlivem alkoholu. Muž byl 
na místě omezen na osobní svobodě pro po-
dezření ze spáchání trestného činu a předán 
Policii ČR.

Pod vlivem alkoholu se odpoledne 8. 6. 
2012 na Žižkově náměstí vážně pořezal no-
vostrašecký občan. Strážníci poskytli na mís-
tě vyžádanou součinnost rychlé záchranné 
službě.

Odpoledne 14. 6. 2012 popíjela skupinka 
mladíků alkohol před školní jídelnou, tedy 
na místě, kde to městská vyhláška zakazuje. 
Všichni čtyři byli za své konání odměněni při-
měřenou blokovou pokutou.

Lány
Navečer 28. 5. 2012 bylo hlídce MěP ozná-

meno, že v Zámecké ulici leží muž, který si 
v podnapilém stavu pádem na chodník rozbil 
hlavu. Hlídka na místě poskytla muži první 
pomoc a přivolala rychlou záchrannou služ-
bu. Po lékařském ošetření byl zraněný muž 
odvezen do místa svého bydliště.

Kamenné Žehrovice
Při kontrole vozidla odstaveného v rozporu 

s lesním zákonem v lese pod hřbitovem zjisti-
li strážníci dopoledne 29. 5. 2012, že po jed-
nom ze členů jeho osádky pátrá Policie ČR. 
Muž byl s použitím donucovacích prostředků 
předveden na obvodní oddělení Policie ČR 
ve Stochově.

Rynholec 
Odpoledne 4. 6. 2012 bylo hlídkou MěP 

na základě informací získaných od místních 
občanů prověřováno vozidlo odstavené v uli-
ci V Brance. Po zjištění, že jde o odcizené vo-
zidlo, byla věc předána Policii ČR.

Krátce po půlnoci 16. 6. 2012 byli strážníci 
svědky dopravní nehody, ke které došlo v ulici 
Nad Rybníkem. Řidič nehodu přežil bez újmy 
na zdraví. Vzhledem k tomu, že byl pod vli-
vem alkoholu, skončil v rukou policistů, které 
strážníci na místo přivolali. Na místě zasaho-
vali rovněž hasiči, protože z vnitřku vozidla 
se po nehodě valil bílý hustý dým.

Mimo službu

Dne 25. 5. 2012 se novostrašečtí strážní-
ci zúčastnili střelecké soutěže městských 
a obecních policií na střelnici v Rudě. V této 
soutěži obsadilo tříčlenné družstvo našich 
strážníků třetí místo.

Odpoledne 3. 6. 2012 proběhly na fotbalo-
vém hřišti v Novém Strašecí oslavy Dne dětí. 
Mimo jiné zde byly předváděny ukázky práce 
bezpečnostních složek, tedy hasičů, policis-
tů, zdravotníků a strážníků. Městská policie 
předvedla zadržení ozbrojeného pachatele 
pomocí služebního psa.

MaRTIN NOVáK
MěP Nové Strašecí

Městská policieBeseda o hlídání
Dostatek míst v mateřské škole je důležitým 

faktorem kvality života ve městě. Bez zajiš-
těné péče o dítě se rodič (nejčastěji mamin-
ka) nemůže vrátit po rodičovské dovolené 
do práce. Rodiče, kteří pečují ještě o mladší-
ho sourozence, vám zase dosvědčí, že starší 
bráška či sestra se s „miminem“ doma spíš 
nudí a uvítali by občas pobýt mimo rodinu 
se svými vrstevníky.

Babyboom způsobil i v našem městě velký 
převis poptávky po místech ve školce. Rekon-
strukce a znovuotevření školky Rákosníček loni 
na jaře vytrhly trn z paty hlavně rodičům dětí 
narozených na jaře 2008, které nebyly předtím 
na podzim přijaté do ostatních školek. Zdálo 
se, že problém je vyřešený – až do letošního 
jara, kdy se situace opakovala a strašecké škol-
ky mohly přijmout jen 57 dětí. Ostatních 39 
dětí muselo být odmítnuto, mezi nimi i něko-
lik strašeckých, které jsou do školky přijímány 
obvykle přednostně. 

Takový převis zájmu nad možnostmi školek 
nebyl úplně v plánu – novostrašecká matrika 
neukazovala oproti předchozím rokům nijak 
závratný nárůst občánků. Do místních ško-
lek hlásí ale své děti i rodiče z okolních obcí 
a někteří rodiče podávají přihlášku „pro jisto-
tu“ dlouho před koncem rodičovské dovolené. 
Situaci však bylo třeba řešit. Ředitel ZŠ a MŠ 
Stanislav Hajný spolu s vedením města vyjed-
nali s obcí Ruda možnost umístit nepřijaté 
děti do rudské školky. Eliška Kodyšová z ko-
mise pro školství spolu s Janou Vyskočilovou 
z Klubu mladých stromů připravily za podpo-
ry ředitele ZŠ besedu o hlídání dětí pro rodi-
če i případné zájemce o poskytování hlídání 
na ŽL. Byl připraven i plán rozvoje této služby 
a podpory jejích poskytovatelů/ek. Hlídání je 
vhodné především pro menší děti, které po-
třebují spíše intimnější prostředí než velkou 
třídu, a může být vhodným přivýdělkem pro 
maminky či tatínky na rodičovské.

Na besedu však dorazila jediná paní. Na-
bídku místa v rudské školce přijalo nakonec 
12 rodičů, z toho pět z Nového Strašecí. Dal-
ších 27 rodičů ji nevyužilo. Rozbor informací 
o věku a bydlišti těchto dětí ukázal, že 12 
z těchto dětí se narodilo v roce 2010 (10 bylo 
přitom ze Strašecí), 10 v roce 2009 (pouze  
2 byly ze Strašecí), a 4 z okolních obcí v roce 
2008. Rodiče posledního dítěte narozeného 
v r. 2007 nakonec žádost sami stáhli, protože 
se nebudou do Strašecí stěhovat.

Zdá se tedy, že skutečný převis poptávky nad 
nabídkou míst ve školce není tak dramatický, 
jak se na první pohled jevilo. V příštích letech 
se situace podle údajů matriky příliš nezmění. 
Rodiče malých dětí mohou tedy zůstat klidní.

-ek-
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Ve Slavnostním sále MěÚ byli v úterý 
12. června 2012 do života přivítáni noví ob-
čánci města. Paní Naděžda Jurgovská, členka 
městského zastupitelstva, přivítala třináct 
nových občánků města Nového Strašecí. Ro-
dičům předala dárkovou poukázku v hodno-
tě 500 Kč na nákup dětského zboží a pamětní 
knihu. 

Ve Slavnostním sále jsme v červnu uvítali 
tyto děti (jména uvádíme se souhlasem ro-
dičů):

Tomáška Novotného, Adélku Štěrbovou, 
Tobiáška Ponceta, Verunku Bünterovou,
Matyáška Rubliče, Marušku Zelenkovou,
Leničku Soukupovou, Vašíka Hamouze,
Lukáška Charváta, Matěje Budínského,
Magdalénku Lisou, Sofinku Ryskovou,
Aničku Mikulkovou

Všem touto cestou přejeme mnoho štěstí, 
zdraví a lásky.

EVa VIDEMaNNOVá

Vítání občánků

Kroučovské 
slavnosti RODÁCI

V sobotu dne 19. května se v Kroučové ko-
nal již 4. ročník slavností Rodáci.

Všichni se skvěle bavili, slavnosti navštívilo 
525 platících diváků. Přijeli lidičky z blízkého 
a vzdáleného okolí, známí, příbuzní, rodáci, 
kteří zde nebyli několik let a tímto využívají 
možnost vidět své přátele, bývalé spolužáky, 
no prostě se celá vesnice sejde, poklábosí 
se, jak dítka zase vyrostla a zestárla, neboť 
mi staří jsme stále „mladí“.

K tomu všemu klábosení a radostnému 
setkání, nám hrála skvělá muzika, Divadelní 
ansábl Beze – všeho nás bavil celý den svými 
vystoupeními, scénkami, pohádkou pro děti. 
Též se tančilo, zpívalo, pivo teklo proudem, 
klobásky z udírny krásně voněly a ještě lépe 
chutnaly.

Ovšem se i soutěžilo, neboť zatlouci hřebík 
ostřím sekyry je docela velký kumšt a pře-
tahovat se lanem, když stojíte na vrklajícím 
se špalku, je též pěkná makačka a hlavně 
tedy se užije spousta legrace.

Kdo chtěl, mohl pochovat hada a ujistit se, 
jak je heboučký, či vyzkoušet přistání dravce 
na rukavici. Večerní ohnivá šou v podání Lupí-
na byla ohromující , stejně jako překrásný oh-
ňostroj. Tančili a zpívali jsme do pozdní noci.

Co říci na závěr? Jménem obce děkuji všem 
za účast a za rok na jubilejním 5. ročníku 
se opět sejdem a možná přijde i kouzelník.

IVETa MaIEROVá
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Den otevřených 
dveří na skládce 
Ekologie

Tradiční den otevřených dveří s programem 
pro děti se na skládce společnosti Ekologie 
konal v neděli 10. června. O celé akci jsem 
krátce hovořil s pracovníkem skládky panem 
Petrem Svobodou.

Proč dětský den na skládce?
Jde o tradiční akci, která se zde pořádá již 

řadu let. Hlavním motivem je seznámení ve-
řejnosti s fungováním skládky i s mechaniza-
cí, která se k tomu používá. Chceme být k ve-
řejnosti co nejvíce otevřeni. Takže proč ne.

Zajímají se lidé o váš provoz?
Zájem se neustále zvyšuje. Snažíme se in-

formovat o tom, jak je skládka zabezpečena, 
aby se do ní dalo skládkovat bezpečně a pod-
le všech pravidel, která jsou požadována, 
a samozřejmě je zde organizován program 
pro děti i dospělé, na kterém se podílejí ob-
čanská sdružení z blízkého okolí.

Součástí dnešního programu je i hlasování 
o nejlepší neziskové projekty. Co je to za pro-
gram?

Společnost Ekologie se rozhodla, že bude 
pro každou obec v jejím okolí, tedy pro Nové 
Strašecí, Lány a Rynholec, podporovat jeden 
z vybraných projektů částkou 20 000 Kč. 
Oslovili jsme zhruba měsíc a půl před koná-
ním této akce samosprávy vybraných obcí, 
ony nám poslaly návrhy svých projektů a ve-
řejnost, která se zde účastní, má možnost 
vybrat projekt, který se jí líbí.

-md-

Výsledky hlasování:
Hlasování o projektech, které podpoří spo-

lečnost Ekologie částkou 20 tisíc Kč: v Lá-
nech zvítězila „Školní zahrada jako učebna 
pod širým nebem – renovace hlavního sklení-
ku“ (103 hlasů), v Novém Strašecí „Separace 
odpadů v roce stého výročí českého skautin-
gu a ekologický den“ (39 hlasů) a Rynholec 
nominoval pouze jeden projekt, dovybavení 
dětského hřiště MŠ, který dostal 7 hlasů.

Necelou hodinu jsem trávil 15. června 
ve školní jídelně a ptal se dětí, jak si vybírají 
jídlo a proč si daly právě rybu, když se jí ani 
nedotknou a celou ji vrací zpět do okénka. 
Většina odpovědí těch dětí, které nic ne-
snědly, byla: „Nemám rád(a) rybu. Jídlo mi 
objednala máma (rodiče).“ Některé z dětí 
se jídla ani nedotkly a celé je vrátily, i když 
je přítomný dozor až přemlouval, aby ales-
poň ochutnaly. Ale abych nebyl nespravedli-
vý. Byly i takové, které toho dne snědly jídlo  
s chutí. K nim jsem nakonec patřil i já, proto-
že potom, co jsem viděl, mi nedalo nevyužít 
nabídky, která padla na diskusi o školní jídel-
ně, a neochutnat, když to většina vrací. Ryba 
byla výborná, a jak mi vedoucí kuchyně řekla, 
přímo speciálně připravená pro tento den mi-
strem kuchařem Petrem Konečným z gastro 
týmu Nowaco. Jak jsem se později dozvěděl, 
je stravování ve školních jídelnách problema-
tické. Zejména konzumace ryb je u dětí špat-
ná. „Náš tým, který putuje nejenom po škol-
ních jídelnách, se snaží připravovat zajímavé 
rybí recepty, abychom ukázali, že ryba se dá 
připravit i na jiný způsob než jako klasické 

filé zapečené se zeleninou, nebo smažené. 
Dnes jsme pro novostrašecké strávníky při-
pravili plátek limandy plněný pórkem s citro-
novou omáčkou a mačkanými bramborami 
s cibulkou a slaninou,“ řekl Novotný a dodal: 
„Všeobecně se v České republice ryba jí málo, 
zhruba tři kila na osobu ročně, ale ve světě je 
to až desetkrát víc.“ 

Potom, co jsem viděl, mohu říct, že to bude 
běh na hodně dlouhou trať. Trať, která se bez 
pomoci a příkladu v rodině uběhnout ani 
nedá. Sebevětší snaha kuchařek totiž podle 
mého názoru končí, nebo spíš začíná přímo 
v rodinách. Žijeme totiž v rozmařilém blaho-
bytu a jídlo můžeme klidně vyhazovat. Proč 
ne, v lednici nebo špajzu je vždycky něco, čím 
se zaplácneme. 

MIChal DRTINa

PS: Školní jídelnu jsem vyzkoušel od břez-
nové diskuse už několikrát. Polévky se už 
nesolí, k pití je k dispozici i obyčejná voda, 
salátový bar se leskne novotou a jídlo mi 
chutnalo pokaždé.

Žijeme v rozmařilém blahobytu

Havajský den
V mateřské škole U Lesíka pořádají pravi-

delně každým rokem velké vystoupení pro 
rodiče. To letošní se neslo v duchu tématu 
„HAVAJ“. Plánovanému vystoupení dětí 
předcházelo trochu rozmarné počasí, proto-
že dopolední zataženo a déšť nasvědčovalo 
tomu, že se bude muset vystoupení odložit. 
Nakonec se slunce udobřilo a tepla si účinku-
jící i diváci užili dost. Stejně jako vyzdobené 
zahrady i vystoupení svých dětí. Na zahradě 
vyrostly palmy s kokosy, havajský bar a děti 
i učitelky zaplnily taneční plochu havajskými 

věnečky, věnci i hula sukněmi. Zatančily holky, 
kluci, paní učitelky, a dokonce i odvážní tatín-
kové. Všichni se skvěle bavili, fotili, natáčeli 
a tleskali. Po vystoupení mohly děti vyzkou-
šet různé soutěže a vyhrát drobné sladkosti, 
občerstvit se v baru nebo ochutnat pohoště-
ní, které připravily jejich maminky a babičky. 
Poděkování za krásné odpoledne patří všem, 
kteří se na přípravě podíleli. Dětem, paním 
učitelkám, maminkám, babičkám, tatínkům 
i panu Stanislavu Vostatkovi.

-md-
fotografie najdete na obálce  a na webu města Nové Strašecí
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Život
Každý z nás si „život“ představuje jinak. 

Jeho naplnění je pro každého z nás velmi dů-
ležité, náplň však máme takovou, jakou si ji 
– pokud můžeme – uděláme, anebo v horším 
případě, jakou nám ji „druzí připraví“. V tako-
vé situaci se ocitli dva mladí klienti z domova 
pro seniory. Protože se sami nemohou roz-
hodnout, rozhodují za ně druzí, nebo za ně 
chtějí rozhodovat.

Právě o tom je příběh Pavla a Leoška. Dvou 
mladých lidí, kteří neměli štěstí prožít svoje 
mládí v rodině, ale v ústavní péči dětského 
domova a po dovršení plnoletosti v domově 
důchodců. Vzpomeňme si, když jsme byli 
mladí, kdo z nás by chtěl bydlet v domově 
důchodců?  

Každý věk má své, přináší své. Pavlík a Leo-
šek – kluci, tak jim říkáme, si nedobrovolně 
zvykli na jiný styl života, na styl života senio-
rů. Také stárnou, ale stále jsou mladí. 

Jaký je rozdíl mezi životem v domově dů-
chodců a životem v domově s lidmi stejně 
starými? Velký. Radost ze života, kamarád-
ství, aktivity, činnosti, zaměření, práce, učení 
a také… lásky. Každý z nás má někoho rád, 
někoho miluje – protože má mít koho rád, 
koho milovat. Koho mají „kluci“? Může člověk 
ve vyšším a vysokém věku nahradit „mladou 
lásku“? Může nahradit „kamarádství“? Může 
nahradit „životní mízu mládí“? Co může tato 
slova nahradit? Proč se brání mladým lidem 
„žít“?

Změna prostředí čeká každého z nás i více-
krát za život. Ne všechny změny vedou k hor-
šímu. Je třeba se vždy nejprve přesvědčit, 
a poté soudit.

Celá kauza kolem „kluků“ je velkým nedo-
rozuměním, které doufám, bude vysvětleno 
moji nabídkou a doprovodem paní Hrubešo-
vé k návštěvě a prohlídce Domova Domino 
za účasti Pavla i Leoška.

Včera mi „kluci“ přivezli krásný karafiát. Při-
jeli sami ze Zavidova na návštěvu svých zná-
mých v Novém Strašecí. Přijeli tak, jako jezdí 
jiní mladí lidé, učí se normálnímu životu. Ka-
rafiát jsem dostala jako velký dík za krásný 
„domov“, který v Dominu mají. Dostali velký, 
moderní pokoj, mají práci, za kterou dostáva-
jí peníze, děvčata začínají dorážet, jsou čistí, 
upravení, asi si koupí mobil. Leošek se učí 
e-mailovat, aby mi mohl psát...

Věřte, že život v domově pro seniory je na-
staven, vzhledem k věku jeho obyvatel, troš-
ku jinak a tak to má být.

MIlušE JůNOVá
ředitelka domova seniorů

Město Nové Strašecí je na základě rozhod-
nutí soudu opatrovníkem také dvou občanů 
města, pánů Pavla Š. a Leoše Š. V posledních 
dnech se veřejnost ptá, proč již tito dva ob-
čané nemohou nadále žít v Domově seniorů 
a proč musí být přemístěni do jiného vhod-
ného sociálního zařízení mimo město. Rádi 
bychom alespoň částečně, s ohledem na ve-
lice citlivou osobní záležitost, věc objasnili, 
abychom předešli šíření jakýchkoli dezinfor-
mací. Město jako opatrovník se o přemístění 
dozvědělo, když bylo požádáno o odsouhla-
sení smlouvy o pobytu jmenovaných Domo-
vem Domino v Zavidově. Dle sdělení Domova 
seniorů v Novém Strašecí je vzhledem k věku 
obou popisovaných občanů jejich další pobyt 
v Domově seniorů již nemožný. Přesto jsme 
se pokusili prodloužit oběma těmto obča-
nům jejich setrvání ve městě, a začali jsme 
proto intenzivně hledat možnosti, především 

Vyjádření Města Nové Strašecí
ve spolupráci s Okresní pečovatelskou služ-
bou. Kromě organizačních záležitostí a jed-
nání s vedením Domova seniorů obdrželo 
město lékařské posudky od ošetřujícího léka-
ře, od psychiatra a odborné sociálně peda-
gogické posudky o vhodnosti či nevhodnosti 
umístění jmenovaných v domě s pečovatel-
skou službou. Ze všech těchto dokumentů 
však vyplývá, že u obou občanů je nutná péče 
formou tzv. chráněného bydlení s celkovým 
dohledem. Chráněné bydlení je domov pro 
lidi, kteří potřebují celodenní pomoc od ně-
koho dalšího. Takové možnosti však město 
nemá a pečovatelská služba chráněné bydle-
ní nezajišťuje. Jestli skutečně dojde k jejich 
přemístění, město bude samozřejmě nadále 
sledovat osud obou těchto občanů, jejich 
zdravotní stav, podmínky ubytování, sociální 
péči a další osobní potřeby.

JIří TláSKal

Na konci května mi byl doručen dopis, který podepsalo šedesát dva občanů nejenom 
z Nového Strašecí. Občané žádali o přezkoumání záměru přemístění dvou občanů žijících 
v Domově seniorů v Novém Strašecí, pana Pavla Š. a pana Leoše S., do jiného zařízení. 

Na základě tohoto dopisu jsem požádal o vyjádření město Nové Strašecí, které je v této 
chvíli opatrovníkem obou občanů, a ředitelku Domova seniorů v Novém Strašecí. Odpově-
di jsou uvedeny dále. Jelikož oba občané jsou v této chvíli již v novém domově, pokusím 
se vám v následujícím měsíčníku zprostředkovat zprávu o jejich novém bydlišti.

MIChal DRTINa

Rozloučení předškoláků s mateřskou školou se uskutečnilo ve velkém sále NKC ve čtvr-
tek 21. června. Více fotografií najdete na internetových stránkách města.
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Za dar a ochotu 
se sluší poděkovat

Městská kulturní zařízení Nové Strašecí 
oslovila spoluobčany v květnovém měsíčníku 
k darování květin do Novostrašeckého kultur-
ního centra (NKC). Byla jsem příjemně pře-
kvapena, že lidé zareagovali na naši výzvu. 
Jsem velice ráda, že se mezi námi najdou 
tací, kteří rádi pomohou. Darované květiny 
nám ušetřily nemalé finanční prostředky a už 
mají své místo a zdobí prostory NKC. 

Jmenovitě bych chtěla poděkovat paní Bur-
grové, Libovické, Fialové, Haužvicové (všech-
ny z Nového Strašecí), knihovně v Novém 
Strašecí, paní Prokopové ze Mšece a paní 
Pucholtové z Rakovníka. 

Velice si jejich vstřícnosti vážím a neděkuji 
jen za sebe, ale i za návštěvníky NKC. Květiny 
stále ještě rádi přijmeme. 

IVETa DušKOVá

V neděli 27. května 2012 se stalo Nové 
Strašecí opět po roce centrem tanečního 
dění České republiky. V sále Novostrašeckého 
kulturního centra se uskutečnila soutěž v ta-
nečním sportu ve standardních a latinskoa-
merických tancích v kategorii dětí, juniorů, 
mládeže a dospělých. 

Soutěží se zúčastnil velký počet tanečních 
párů z celé České republiky a řada, zejmé-
na moravských párů, vážila dlouhou cestu 
na soutěž. Pořadatelé se jim odměnili bez-
chybně připravenou soutěží, která měla hlad-
ký průběh a byla i pro diváky určitě zajíma-
vou podívanou.  

Pořadatelem soutěže byl TK Admira Kladno 
a poděkování patří zejména panu Danielu 
Ondřejovi, který celou soutěž ve spolupráci 
s NKC a Českým svazem tanečního sportu 
zorganizoval a zajistil.

Soutěž byla po všech stránkách organizač-
ně bezchybně zajištěna, o čemž se přesvěd-
čila i místostarostka města Nové Strašecí, 

Jarní cena NKC Nové Strašecí
paní RNDr. Libuše Vosátková, která předávala 
na soutěži ceny nejlepším párům. Vítězové 
jednotlivých kategorií si odváželi pěkné ceny 
a samozřejmě i body a finálová umístění po-
třebná pro zisk vyšší třídy.

Jména vítězů je možné zjistit z protokolů 
soutěže, jen pro zajímavost uvádím klubové 
příslušnosti vítězných párů, např. TŠ Krok 
Hradec Králové, KST Swing Kroměříž, STK Ge-
bert Ústí nad Labem, TŠ Hes, ATK Standard 
Cheb, TK Jarky Calábkové Ostrava, STK Pra-
ha, TK Romany Chvátalové Beroun, Tančírna 
Kladno, Taneční studio Duende Kolín, Tapos 
Litoměřice, KST Mníšek pod Brdy. Z tohoto 
krátkého výčtu je zřejmé, že se v Novém Stra-
šecí představily páry opravdu z celé ČR.

Můžeme se proto těšit na další taneční sou-
těž v Novém Strašecí

INg. PaVEl KOJETíN
předseda Středočeské divize a člen prezídia

Českého svazu tanečního sportu

Výstavy v Kladně
Do 28. 8. 2012 potrvá výstava šikulky 

z ledce. Výstava výtvarných prací dětí z Dět-
ského domova Ledce. 

Od 30. 8. do 25. 9. 2012 výstava
Do anglie s Karlem Čapkem.
Výstava představuje amatérské fotografie 

z cesty po Jižní Anglii, Irsku a Skotsku, jejichž 
autory jsou různí cestovatelé. Jejich pohled  
je doplněn vtipnými postřehy spisovatele 
Karla Čapka a jeho drobnými kresbami. Karel 
Čapek  Anglii a její obyvatele zachytil ve svém 
díle vydaném před téměř devadesáti lety  pod 
názvem Anglické listy.

Výstava je zapůjčena z Památníku Karla 
Čapka ve Staré Huti u Dobříše

Výstavy v Malé galerii Středočeské knihov-
ny v Kladně jsou  přístupné během otevírací 
doby.

JaKub PaVlíK
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Kdo si hraje, nezlobí
Když se zeptáte dnes již bývalých čtvrťáků, co je to Thovt, každý vám určitě řekne tu správ-

nou odpověď. Ke Dni dětí pro ně knihovna připravila zábavné dopoledne společně s paní 
Táňou Andrtovou ze zmiňovaného nakladatelství Thovt.

Děti poslouchaly, cvičily, zpívaly, luštily úkoly, cestovaly za pokladem, odpovědi vyhledávaly 
v knihách a vůbec nezlobily. Opět se potvrdilo, že „Kdo si hraje, nezlobí…“ a ještě se něco dozví. 

Že se dětem v knihovně líbilo, vidíte na fotografiích…
JITKa TOMšů

JITKa SOChOROVá
text a foto

V červnu do městské knihovny zavítala ještě 
jedna návštěva. Na naše příjemné prostředí 
se přijel podívat zájezd knihovníků a infor-
mačních pracovníků (SKIP) ze Severočeského 
kraje. Knihovnu si prohlédli, pochválili a ně-
kteří přiznali, že i závidí (prostory, vybavení,  
sklady, ale také  skladbu fondu). Mohli  se také 
seznámit s paní místostarostkou Libuší Vo-
sátkovou, která byla celé návštěvě přítomna. 
V přátelském povídání  a výměně zkušeností  
jsme setrvali více než hodinu, až je vedoucí 
zájezdu z knihovny musela vyhánět. 

 Na závěr jsme od jednoho z účastníků ob-
držely malý dárek. Když se dozvěděl, že poje-
de do Nového Strašecí, uvědomil si, že v loň-
ském roce byl také přítomen v Zrcadlové 
kapli pražského Klementina a že má natoče-
no předávání diplomů nejlepším knihovnám. 
Přivezl nám tedy  natočené DVD, kde máme 
zdokumentováno předání ocenění pro novo-
strašeckou knihovnu. I po roce nás takový 
dárek hodně potěšil.

JITKa TOMšů
JITKa SOChOROVá

text a foto

Severočeský SKIP v Novém Strašecí

Svět pod hladinou
Výstava fotografií Petra Hůly od 27. června 

do 9. září 2012 v Muzeu T. G. Masaryka v Lá-
nech.

-red-

Rakovnická nokturna
Koncerty na nádvoří muzea v Rakovníku.
18. července 2012 – 21.30 – Film Blues 

Band – 70 Kč
31. července 2012 – 21.30 – Ivan Hlas Trio 

– 120 Kč
15. srpna 2012 – 20.30 – Monika Růžková - 

housle a Hedvika Mousa Bacha – harfa – 50 Kč
30. srpna 2012 – 20.30 – TakyFanky – 50 Kč

-red-
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Z nových knih
Jak knihovna slíbila, tak také plní: postup-

ně zpracováváme nové knihy nakoupené 
na knižním veletrhu. Na prázdniny a dovole-
né mají naši čtenáři připravenu opravdu širo-
kou nabídku novinek. Všechny si je můžete 
najít v našem katalogu:

www.mknovestraseci.cz/katalog/

Namátkou vybíráme:

Detektivky a thrillery
Jo Nesbo – Lovci hlav, Pentagram, Spasitel, 

Červenka nese smrt
Val McDermidová – Horečka nenávisti
Carol higgins-Clarková – Bouře
Jeff lindsay – Dexter v hlavní roli
Peter Tremayne – Ztracený relikviář
Ed Mcbain – Kalypso
Peter James – Mrtvá jako ty
Tana French – Na Věrnosti

Historický román
Rainer Schröder – Kronika rodu Medicejů 1,2
Karel štorkán – Pět žen Rudolfa II.
Jan bauer – Hvězda Valdštejnova srdce
Vlastimil Vondruška – Podivná svatba 

na Lichnici
umberto Eco – Pražský hřbitov
Pip Vaughan-hughes – Mečem a krví

Společenský román
Colin Falconer – Zmizelí
Kate Furnivall – Tajemství konkubíny, Perla 

Petrohradu
hana Parkánová-Whitton – Moje anglická 

babička
Cecelia ahern – Dárek
Sophie Kinsella – Dokonalá nevěsta
Tanja heitmann – Ranní červánky
Nicolai lilin – Sibiřská výchova

Česká současná literatura
Magda Váňová – Přítulný Zajíček
Marcela Mlynářová – V padesáti na začát-

ku, Kdo nehřeší nežije
hana Marie Körnerová – Minuta na rozlou-

čenou, Stanice odložených lásek
Iva lecká – Deník šílené matky aneb Ženská 

vydrží jako kůň
Iva lecká – Všechno je jednou poprvé aneb 

Ještě jsem se nezbláznila
alena Jakoubková – Dobrý manžel, který 

nemlsá…
Petr šabach – Máslem dolů
Zdeněk šmíd – Starci na Aljašce aneb Proč 

bychom se nezmrazili
pokračování na straně 13

Podeváté otevíráme přednáškový cyklus, 
tentokrát na téma poznávání Středočeského 
kraje. Tento kraj si zaslouží naší pozornost 
po všech stránkách. Žijeme zde, pracujeme, 
proto se naučme více pochopit jeho historii, 
kulturní základy, přírodu a vše, čím je kraj 
jedinečný. Dovolím si citovat několik úryvků 
Václava Cílka z jeho knihy nazvané MAKOM, 
kde skvěle popisuje charakter našeho kraje.

Část Středočeská krajina a její genius loci:

...„Genius loci je něco podobného jako „kra-
jinný ráz“, ale je ještě méně uchopitelný. Asi 
nejlepší definice „ducha místa“ je to, že je 
důvodem, který neumíme pojmenovat, ale 
kvůli kterému se vracíme...

...Co je charakteristické pro střední Čechy? 
Je to určitá mnohost vlivů, pestrost základů 
– málokdo řekne „já jsem ze středních Čech“, 
spíše prohlásí, že je od Příbrami nebo Polabí...

...Osudem středu je ovlivňovat a být ovliv-
ňován. Střed je místo komunikace, setkávání, 
smiřování a bojiště konfliktů a nedorozumě-
ní. Ze středu přicházejí ty nejhorší  pohro-
my i neustálý tok kulturních vlivů. Střed má 
tendenci k hrabivosti, nátlaku kořistění, ale 
jen on sám je schopen prosadit více přátel-
ská pravidla pro celou zemi. Vyplývá z toho 
jeden požadavek – střed musí být průchozí, 
nesmí blokovat, nesmí rozdělovat...

...Střední Čechy jsou nenápadné, ale při 
tom melodické, málokde dosahují monu-
mentality, je obtížné nalézt nějaké společné 
„logo“ – byl by to Karlštejn, nebo Říp? Nedá 
se v nich udělat bombastický reklamní ob-

Akademie volného času 9.ročník
ve školním roce 2012/2013

rázek na cigarety Marlboro, ale jen na míst-
ní pivo. Jejich nejhodnotnější místa bývají 
malá a zranitelná...

...Ale ke kouzlu krajiny patří určitá zasněnost, 
melancholie, tušení mýtických kořenů, propa-
dání do hlubin pravěku, vize vztyčených kame-
nů a kruhových svatyní různých kultur...

...Není to heroická, ale spíše lidská krajina, 
je v ní víc práce a realismu než smělých vý-
bojů a romantických citů. Je půvabná, když 
se o ni člověk stará, ale začne být poetická, 
když toho člověk nechá – asi jako opuštěná 
zahrada zarůstající křovinami a lesem. Půso-
bí prostě a přehledně, ale vždy má nějaké ta-
jemné zákoutí. Dvě desítky pravěkých kultur 
jí vtiskly nějakou únavu, něco klidu a možná 
i moudrosti.“

Akademie volného času je projekt celoži-
votního vzdělávání a každý školní rok nabízí 
zájemcům 10 přednášek na ucelené téma. 
Celoživotní vzdělávání je příležitost a cesta, 
jak neustrnout, ale dál si rozšiřovat poznání, 
schopnost přemýšlet, umět dávat věci do sou-
vislostí. Být aktivní znamená zpomalit stárnutí, 
které je přirozenou součástí života. Akademie 
není uzavřená společnost, nové posluchače 
a zájemce rádi uvítáme. Součástí programu 
akademie jsou také společné vycházky, výle-
ty, exkurze i účast na kulturních pořadech. 
Přednášky jsou zpravidla první čtvrtek v mě-
síci od 17 do 18.30 hodin v přednáškovém 
salónku Kulturního centra. Výjimkou je pou-
ze přednáška v září, která se koná až 13. 9. 
od 16.30 hodin. Přednášejí vybraní odborníci 
ke zvolenému tématu. Přihlášky pro zájemce 
jsou k vyzvednutí na obvyklých místech: Měst-
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Populárně naučná
M. Králiková – Pletení košíků z papírových 

pramenů
Pohádkoví mazlíčci – Originální předlohy 

pro plstění z vlny
Zvířátka z korálků – malá ZOO pro okrasu 

i pobavení
Korálky – jak na to (víc než 300 rad, tech-

nik a tipů)
Jiří Pavlica – Hovory nejen o hudbě
T. Koutek – Křížem krážem zemí českou
To nejzajímavější z české přírody
Vojáci a válečníci – Od třicetileté války 

po současnost
1000 rybářských potřeb
1000 dinosaurů
1000 závodních automobilů
Chraňme naši planetu – encyklopedie 

ochrany životního prostředí
Věda zvaná rodičovství
Moderní lékař – zdraví 
Kdopak to mluví – Tajemství řeči kojence
heydecker, J. - Norimberský proces
Kessler, R. – V prezidentově tajné službě
brož, I. – Arabsko-izraelské války 1948-1973
Novák, M. – Ropa a krev, americko-irácké 

války 1990-2003
Zdeněk Mahler – Muž, který přežil Lidice

JITKa TOMšů

Vědecká  
knihovna Kladno

Prázdninová otevírací doba ve Středočeské 
vědecké knihovně v Kladně

do 1. července
běžná otevírací doba
2. července–2. září
otevřeno pondělí a čtvrtek 9:00 -18:00
5. a 6. července
zavřeno - státní svátek 
od 3. září 
běžná otevírací doba

-red-

ská knihovna, Muzeum T. G. M. v Novém Stra-
šecí, Informační centrum v Havlíčkově ulici, 
kancelář Kulturního centra, prodejna Tabák-
Mlejnková na náměstí J. A. Komenského. Vypl-
něné přihlášky je možné ponechat na stejném 
místě. Příjem přihlášek končí 15. srpna 2012. 
Předplatné pro stálé posluchače na celý cyklus 
je ve výši 250 Kč a bude se vybírat ve středu 
29. srpna 2012 v předsálí Kulturního centra 
od 14 hodin. Je možné navštívit přednášky 
podle individuálního výběru. Vstupné je 30 Kč  
a platí se před zahájením přednášky.

Přehled přednášek v cyklu

ČECHY KRÁSNÉ, ČECHY MÉ...
(věnováno poznání Středočeského kraje)

13. září 2012 – ZAHÁJENÍ – 16.30
Sídelní a kulturní vývoj středověkých Čech 

v regionálním pohledu na příkladu Rakov-
nicka a Slánska.

lektor: PhDr. Robert Šimůnek, Historický 
ústav AV ČR

4. října 2012
Významné stavební památky ve Středo-

českém kraji – seznámení se zněním zákona 
č. 20/1987 Sb. o státní památkové péči

(Jak pracuje státní památková péče, co je 
jejím cílem, jaké památky se podařilo zachrá-
nit a zrestaurovat ve Středočeském kraji)

lektorka: Ing. arch. Eva Volfová, Národní 
památkový ústav

1. listopadu 2012
historie předmětů – jejich zachování pro 

další generace
(jak probíhá záchrana a restaurování kul-

turních movitých památek, jak se umísťují 
vzácné předměty v historických objektech, 
předměty se zajímavou historickou minulos-
tí, nové technologie restaurování)

lektorka: Mgr. Marie Kuldová, Národní pa-
mátkový ústav

6. prosince 2012
Příroda a krajina Středočeského kraje
(přírodní zajímavosti, vzácné přírodní loka-

lity, soužití člověka s přírodou)
lektor: RNDr. Milan Dundr, CSc.

3. ledna 2013
Opomíjené památky
(zajímavé objekty zajímavé objekty, které 

nejsou středem pozornosti, a jejich unikátní 
konstrukce, které nejsou středem pozornosti, 
např. bývalé technické a průmyslové stavby, 
možnost jejich záchrany a důležitá spoluprá-
ce s laickou veřejností)

lektorka: Ing. arch. Eva Volfová, Národní 
památkový ústav

7. února 2013
Ochrana přírody ve Středočeském kraji
(jak probíhá ochrana ve SK, co chránit a co 

ne, některá chráněná území)
lektor: RNDr. Milan Dundr, CSc.

7. března 2013
řeky, vodní plochy, prameny ve Středočes-

kém kraji
(vlastivědný přehled vody v krajině a pro-

blémů s tím spojených, problematika sráž-
kového stínu na Rakovnicku, nedostatek vod-
ních zdrojů, stav zásobování vodou, soužití 
člověka s vodou a vliv na jeho život, proměna 
v posledních desetiletích)

lektor: RNDr. Josef V. Datel, Přírodovědecká 
fakulta UK v Praze

4. dubna 2013
historie rodného kraje ukrytá v podzemí
(jak vypadá práce archeologů, přínos do his-

torického pohledu, nejzajímavější archeolo-
gické lokality ve SK)

lektor: Bc. Martin Volf, archeolog

2. května 2013
lidský život v kulturních tradicích Střed-

ních Čech
(od kolébky do hrobu, tradice, zvyklosti, ri-

tuály, obyčeje, které provázely člověka na jeho 
životní pouti, co se zachovalo dodnes)

lektorka: Mgr. Lenka Šmídová, Muzeum 
T.G.M. Rakovník

6. června 2013 – slavnostní závěr
lidová architektura ve Středočeském kraji
(jaký má význam lidová architektura, aby 

se o ni pečovalo, vesnické památkové zóny, 
nejlepší stavby, spolupráce s laickou veřej-
ností)

lektorka: Mgr. Markéta Hanzlíková, Národ-
ní památkový ústav

Těšíme se na vaši přítomnost a váš zájem. 
V září na shledanou!

VěRa hRubEšOVá
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Proč jste se rozhodli udělat letos Peřiny 
naposledy?

Důvodů je několik. Ztenčil se organizační 
štáb – momentálně jsme z aktivních členů 
NoStraDivadla zbyli v místě dva. Ostatní do-
jíždějí a přijeli si jen zahrát, čímž je organi-
zace mnohem složitější a náročnější. Dříve 
jsme se scházeli 2–3krát před akcí a řadu věcí 
do scénáře jsme vymýšleli společně. V posled-
ních letech nechodí mnoho diváků. Všichni ří-
kají: je fajn, že tu Peřiny každý rok jsou. Když 
se ale zeptáte, kdy se byli podívat naposle-
dy, dozvíte se, že před několika lety. Zmenšil 
se zájem gymnazistů a žáků LDO ZUŠ o ví-
kendové účinkování. Každý dnes zváží, zda 
něco bude podnikat v sobotu. V posledních 
letech bylo stále méně místních účinkujících. 
Ztrácí se komunitní duch – a bez něj se tako-
váhle plenérová akce dělat nedá.

Jak se akce Peřiny vyvíjela?
Poprvé jsme duchny odváděli 18. 6. 1995. 

Na náměstí na diagonále se duchny obřadně 
naložily (roli purkmistra strašeckého s nad-
šením přijal starosta Miloslav Pelc), následo-
val program žáků ZUŠ a gymnázia, pak jsme 
všichni odjeli na hrad Křivoklát, kde se duchny 
předaly hejtmanu Jiřímu z Entešlanku (hrál 
jej Tomáš Bednařík, jeho choť pak kastelánka 
Majka Šindelková). I na Křivoklátě se představil 

doprovodný program. V roce 1996 přišli křivo-
klátští s nápadem obohatit program na Křivo-
klátě o další obce – přidal se starosta Zbečna, 
ostatní rychtáře hráli strašečtí. Účinkujících 
byl celý autobus. Od roku 1997 do roku 2005 
byla akce rozdělena do dvou dní. Sobota pat-
řila Strašecí a neděle Křivoklátu. Obcím, které 
měly zájem, jsme dohledali patřičné manské 
povinnosti a rychtáře vždy hráli skuteční 
starostové a průvod manů tvořili obyvate-
lé obcí. Já jsem každý rok připravila scénář. 
Něco bylo domluvené a něco bylo tajné, aby 
to byla zábava i pro účinkující a měli nějaké 
překvapení. Od roku 2006 se Peřiny konaly už 
jen ve Strašecí a na Křivoklátě se začalo pro 
někdejší „peřinové“ obce pořádat Křivoklátské 
panování. Program ve Strašecí jsme se snaži-
li obměňovat, zároveň jsem chtěla zachovat 
jistou hodnověrnost. Osudy členů některých 
ve Strašecí na náměstí doložených rodin jsme 
táhli po léta se stejnými herci. Přece jen jsme 
se ale nemohli vyhnout jistému stereotypu. 
A teď si myslíme, že je dobré skončit. 

Mohlo by vás něco přesvědčit, abyste 
za rok znovu navázali?

Myslím, že spíše ne. Důstojně jsme letos za-
končili, duchny rozdali lidu, hejtmanův syn 
Strašecí povinnost odebral.

-red-

Peřiny byly letos naposledy 
Pravidelně od roku 1995 oživovala skupina nadšenců NoStraDivadla dávnou povinnost 

novostrašeckých měšťanů odevzdávat na hrad Křivoklát nemalé množství podušek a peřin 
prachových. letos hejtmanův syn povinnosti novostrašečanům zrušil. Měšťanky Ivy Dvořá-
kové jsme se zeptali na podrobnosti.

Krakovecký meč
Jako každý rok, tak i letos se v sobotu 

9. června 2012 Kroučováci zúčastnili  kru-
tých a nelítostných bojů se zástupci ostat-
ních měst a obcí ve snaze získat pro sebe 
Krakovecký meč. Letos se klání uskutečnilo 
na Krupé a boje byly v duchu „hasičském“.  
Tím pádem byly disciplíny fyzicky velice ná-
ročné. Šplhání po lanech ve výšce, když máte 
tříčtvrteční kalhoty, bylo kruté, tekla krev 
a spáleniny nohou a rukou bylo nutno ihned 
ošetřit. Být přivázán ke gumovému lanu 
a snažit se zapíchnout praporek co nejdále je 
též machrovinka a předávat si jednoho člena 
přes síť, i když jen 3 minuty, vás vysílí tak, 
že padnete na zem a nejste schopni hodnou 
chvíli ničeho dalšího. Běhalo se s vodou, pro 
vodu, stříkalo se hadicemi, hasičskými hadi-
cemi se srážely kuželky. Bylo to tvrdé a nelí-
tostné klání, ale užili jsme si spoustu srandy 
se super lidmi. Tímto díky všem, kteří za nás 
soutěžili a nebáli se prolít kromě potu i vlast-
ní krev a s odhodlaností se vrhnout do boje, 
nehledíc vpravo ani vlevo.

IVETa MaIEROVá

Výstava Já, kočka je putovní výstavou, 
které připravilo Muzeum T. G. M. Rakovník. 
Od 28. června až do konce prázdnin je k vi-
dění v Muzeu v Novém Strašecí.

Hlavním cílem výstavního projektu je před-
stavit dnes velmi oblíbené domácí zvíře – koč-
ku z různých úhlů pohledů a témat. Nechybí 
pohled na kočku domácí z hlediska zoologie, 
zachycení kočky v mytologii a archeologii 
v souvislosti s jejím uctíváním. Ve výstavě 
se ale představuje také téma kočky ve filmu 
a v pohádce. Zajímavé je povídání o slavných 
kočkách, kočkách slavných a neuvěřitelných 
příhodách, které se kočkám staly.Ve výstavě 
mohou návštěvníci spatřit mnoho výstavních 
a sbírkových předmětů s námětem kočky. 
K nejvzácnějším sbírkám ve výstavě pak patří 

originální egyptská mumie kočky a egyptské 
sošky koček, kterou zapůjčilo Náprstkovo mu-
zeum asijských, afrických a amerických kul-
tur. Ke vzácným sbírkovým předmětům patří 
také Autoportrét s kočkou od Cyrila Boudy, 
lept Kočka s koťaty od Antonína Procházky 
nebo bronzová socha kočky od Vincenta Vin-
klera zapůjčené z Galerie Středočeského kraje 
v Kutné Hoře. Sbírkové předměty pro výstavu 
zapůjčilo také Muzeum kočky Lnáře. Převáž-
nou část fotografií poskytl známý fotograf 
koček Zdeněk Gorgon. Nechybí ani ukázka 
moderních veterinárních přípravků pro péči 
o kočku.

-mtgm-

Výstava Já, kočka
28. 6.–26. 8. 2012
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Výstavy a ocenění 
výtvarného oboru Zuš v Novém Stra-

šecí ve školním roce 2011/2012:
září 2011
Celostátní přehlídka výtvarných oborů zá-

kladních uměleckých škol v Moravském Štern-
berku – vystavena oceněná kolekce fotografií 
oddělení tvůrčí fotografie pod vedením  P. Te-
taurové, účast vyučujících P. Tetaurové a L. 
Staré na instalaci výstavy 

prosinec 2011
Přehlídka Středočeských základních umě-

leckých škol v GASK v Kutné Hoře (účast 22 
škol). Ředitelkou této přehlídky je Jiřina Kin-
kalová. P. Tetaurová a L. Stará se spolu s ní 
podílejí na instalaci výstavy. Za naši  školu 
vystaveno několik kolekcí vytvořených pod 
vedením všech tří vyučujících VO. 

 prosinec 2012
Stříbrná sobota: A přece se točí… – adventní 

výstava celého výtvarného oboru v Pecínově 
na Růžku, instalace P. Tetaurová

duben 2012
Mezinárodní dětská výtvarná výstava Lidice 

2012 – mezi 26 tisíci pracemi z celého svě-
ta získává jednu z hlavních cen absolventská 
práce studentky Nikoly Aichlmanové ze třídy  
L. Staré, čestným uznáním jsou oceněny dvě 
výtvarné řady fotografického oddělení P. Te-
taurové. Oceněné práce jsou vystaveny v Li-
dické galerii do 30. 10. 2012

Zájezd pro žáky do Olomouce (Celostát-
ní kolo ve hře smyčcových orchestrů ZUŠ) 
a Šternberka (Celostátní přehlídka výtvar-
ných oborů ZUŠ).

květen 20121
výtvarný doprovod Jarního koncertu ZUŠ 

– výstava prací žáků P. Tetaurové, absolvent-
ská výstava Báry Satranské ze třídy L. Staré 
a P. Tetaurové, malba kulis k rockové ope-
ře Červená Krakulka pod vedením L. Staré 
a za pomoci P. Tetaurové, instalace B. Satran-
ská, P. Tetaurová a L. Stará

červen 2012
XVI. Novostrašecký dvorek – výstava všech 

žáků výtvarného oboru, instalace – všechny 
vyučující VO za pomoci rodinných příslušní-
ků a B. Satranské, T. Šumové, M. Kouřimské 
a M. Kozlíkové

-ls-

Hry zrcadel a duše stromu 
v Novém Strašecí

Zubaté smějící se pařezy a bílá duše stro-
mu. Bezstarostní lidičkové s tělíčky z cé-
déček, plastů a drátěnek na nádobí. Dívky 
s vlasy propletenými nezvyklými předměty. 
Hry zrcadel. Bájný Krysař svolávající krysí 
národ magickou píšťalou. Knihy o bezdomov-
cích. Keramické mísy, misky, mističky. Nahaté 
polopostavy, které se – až na jednu – vůbec 
nestydí. Psi v pruhovaných kabátech si jen 
tak pobíhají po zdech. Jedlíci s obrovskými 
břichy si pochutnávají na pečených kuřát-
kách a vybraných sýrech. Hned vedle jsou 
stěny obsypané dozrávajícími jablky, jen si 
utrhnout. Podívejme, tady už do jablka ně-
kdo kouše…

Tohle všechno a ještě mnohem víc jste moh-
li vidět v červnu v Novém Strašecí. Kde? Kde 

jinde než v základní umělecké škole na výsta-
vě výtvarného oboru. Skoro 170 žáků a stu-
dentů od 5 do 19 let vedených třemi vyučují-
cími – Petrou Tetaurovou, Jiřinou Kinkalovou 
a Ladou Starou tu v rámci XIV. Strašeckého 
dvorku představilo výsledky svého celoroční-
ho úsilí. Práce oddělení všeobecné výtvarné 
tvorby, tvůrčí fotografie , keramiky a příprav-
ky na střední a vysoké výtvarné školy se  jako 
obvykle rozprostřely v téměř celém prostoru 
zadní budovy ZUŠ.

Že jste výstavu nestihli? Nevadí, za rok bude 
další. Jen vám ještě nemůžeme prozradit, co 
tam uvidíte. Myšlenky a nápady se zatím rodí 
v hlavách učitelů a dětí. A než spatří světlo 
světa, popřejme si všichni navzájem krásné 
léto, v němž nabudeme nových tvůrčích sil. 

laDa STaRá
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10.–12. 6. 2012 se zúčastnila třída 4.B 
a 5.C školního výletu do Vojtova Mlýna u Čis-
té. I když počasí moc nepřálo a skoro celé tři 
dny propršelo, tak paní učitelky Saša Dundro-
vá a Kamila Fialová připravily pro děti bohatý 
program, nakonec se podařilo i připravit tá-
borák a opéct buřty.

Velké poděkování patří vedení ČLUZ 
Ing. J.  Perglerovi a Ing. Evě Perglerové za po-
skytnutí prostor.

Všem dětem se výlet moc líbil.
J. SaMšuKOVá

Olympiáda pro mateřské školy, která se ko-
nala 23. 5. 2012 na hřišti na Kocourku – zú-
častnili se všechny školky z Nového Strašecí 
a MŠ Rynholec, nejlepší děti z jednotlivých 
MŠ se zúčastnily 26. 6. 2012 okresního kola 
v Rakovníku.

J. SaMšuKOVá

Stalo se již tradicí, že první neděle v červ-
nu patří v Novém Strašecí dětem. Letos byla 
akce obzvláště povedená, neboť přišlo nebý-
vale velké množství dětí, maminek a tatínků, 
a tak pořadatelé – Dům dětí a mládeže spolu 
s „městem“, fotbalisty a florbalisty Petra Cho-
choly mohli být spokojeni. Rozzářené oči dětí 
jim byly sladkou odměnou. 

Ředitelka této akce Jitka Samšuková 
se svými spolupracovníky ve 14 hodin ře-
šila po malé dešťové přeháňce klíčový pro-
blém. Meteorologické vyhlídky nevěstily nic 
dobrého, a tak rozhodnutí, zda akci konat 
na fotbalovém stadionu, nebo v náhradních 
prostorách kulturního domu vyřešila malou 
modlitbičkou do černajících se mraků. Nikdo 
se proto ani nepodivil, že v půl třetí, kdy akce 
začínala, vysvitlo slunce.

Celé odpoledne úžasným způsobem ří-
dil a moderoval Daniel Adam z rádia Relax. 
Vzhledem k jeho účasti měla akce Jitky Sam-
šukové v rádiu reklamu zdarma, a tak neby-
lo divu, že účast byla oproti minulým letům 
obrovská. Nejdříve se děti mohly věnovat 
soutěžím, které byly šity na míru především 
pro ty nejmenší. Skákání v pytli, lovení rybi-
ček, slalom s vajíčkem na lžíci apod. Zároveň 
Dan Adam roztočil vedle na pódiu gejzír zá-
bavy, která se prolínala ukázkami tanečního 
souboru Klobouček a baletním tancováním, 
cvičením gymnastek paní Jiřiny Mazancové 
a ukázkami judistických chvatů Odry Fialky. 

Děti nechtěly domů
zájem o Dětský den na městském stadionu byl letos obrovský

Program měl bleskový spád, všichni se skvěle 
bavili, a když došlo na soutěž v pojídání ko-
láčků, které upekla paní Špáňová ze Šanov-
ské pekárny, řehtal se snad každý. 

Na řadu přišly i ukázky práce městských 
i státních policistů a vězeňské služby. Nej-
více se líbili psovodi při stopování zloděje, 
zadržení a zatčení, zákrok záchranné služby 
při vážném úrazu a ukázky požární techniky. 
Kynologický oddíl vedený paní Morávkovou 
předvedl, jakým způsobem probíhá výcvik 
ve skupině a psi ukázali veselé kousky jako 
chytání létajících talířů, tancování se svým 
pánem apod. Bez zajímavosti nezůstala zá-
bavná „pracoviště“ florbalistů, kteří na umělé 
trávě pro účastníky připravili řadu cvičení 
s florbalkami a neposedným míčkem.

Závěr patřil opět tanečnímu parketu 
ve všech podobách. Za všeobecného veselí 
byla vylosována výherní čísla z tomboly. Ceny 
věnovala paní Horáková z elektroprodejny 
H+H v „Texasu“. A tak byl nakonec povedený 
den zakončen možná obehranou, ale pořád 
oblíbenou „Mašinkou“, která neměla konce.

Za všechny děti a jejich rodiče bych rád po-
děkoval Jitce Samšukové, Hance Kaválkové, 
Pavlíně Tondrové, Ireně Kozlové, kynologům, 
místním hasičům, městským strážníkům, 
policistům, sponzorům, prostě všem, kteří 
se na této akci pro děti podíleli. Povedla se. 
Děkujeme!

VlaDIMíR KOZEl

Foto: Jiří Duchoň
Další fotografie najdete na http://jirkad.rajce.idnes.cz/Den_deti_v_Novem_Straseci_2012/
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Koncert se uskutečnil v pátek 8. 6. 2012 
v Novostrašeckém kulturním centru, tedy 
na scéně, kterou žáci důvěrně znají.

Mezi diváky byli vidět bývalí žáci tanečního 
oboru, příbuzní absolventů a kamarádi, ale 
i mladší žáci a jejich rodiče.

Jedna z moderátorek večera své kamarád-
ky podporovala přímo z jeviště. Kdyby ji ne-
zradilo před několika lety zdraví, mohla stát 
na postu absolventky spolu s nimi.

Letošní absolventky jsou na velmi dobré ta-
neční úrovni, mají dobrou techniku, bohatý 
pohybový slovník, jsou velmi kreativní. Před-

Koncert absolventů I. stupně  
tanečního oboru ZUŠ Nové Strašecí

vedly své vlastní taneční choreografie – só-
lové i skupinové z jednotlivých vyučovacích 
předmětů (lidový tanec, klasický tanec, sou-
časný tanec).

Hezkým zpestřením večera byly choreogra-
fie mladších žákyň, soubor Lísteček a taneční 
skupina Flora, do které chodí většina absol-
ventek a zaměřuje se na současný tanec.

Myslíme, že každý z diváků si mohl vybrat 
z rozmanitého spektra tanečních žánrů, na-
jít si to „své“ a  patřičně si vše vychutnat 
ve skvělé atmosféře.

-zus-

U příležitosti konání XIV. Strašeckého dvor-
ku dával hudební obor 13. června slavnostní 
koncert. Koncertní sál byl nabitý tak, že urči-
tá část obecenstva poslouchala i z přilehlých 
prostor. Nebylo divu. Program byl na vysoké 
úrovni a velmi pestrý. Vystřídaly se všechny 
nástroje, na které se u nás učí, včetně zpěvu. 

I nejmladší žáci hráli s plným nasazením. 
Starší se blýskli perfektním zpracováním 
např. Moravských dvojzpěvů, jazzrockovou 
kytarou, vlastní kompozicí na bicí, houslo-
vým duetem, flétnovými soutěžními skladba-
mi atd.

V programu účinkovaly i oba sbory školy – 
malí žáčci a Nodus.

Zlatým hřebem bylo provedení dětské ope-
ry Z. Svěráka a J. Uhlíře Červená Karkulka. 
Hudbu připravila a pro muzikanty rozepsala 

Slavnostní koncert hudebního  
oboru  ZUŠ Nové Strašecí

Eva Děkanová, která zároveň celou operu diri-
govala. Supervizi notového materiálu provedl 
Zdeněk Frolík, ozvučil Miroslav Thuma, sbor 
připravila Hana Kloubová. V kapele hrály děti 
v doprovodu svých učitelů, sóla zazpívali 
současní i minulí žáci školy a někteří rodiče. 
Výtvarný obor vytvořil kulisy jako malý ráj. 
Úspěch byl obrovský, rodičovská i spřátelená 
veřejnost byla nadšená. Škola dostala pozvá-
ní k dalšímu účinkování od odborníků z re-
gionu.

V závěru koncertu škola ocenila práci dlou-
holeté kolegyně a korepetitorky Jarmily Bárt-
lové. 

Jednou z největších předností naší školy je 
spolupráce uvnitř jednotlivých oborů i mezi 
nimi, která umožňuje uvést v život náročné 
projekty. 

haNa KlOubOVá, EVa DěKaNOVá

Taneční den  
na Dvorku  
poprvé deštivý

14. 6. 2012 byl plánován Taneční den 
na Dvorku ZUŠ – dvě vystoupení dopoledne 
pro MŠ a ZŠ a odpoledne pro veřejnost s hos-
ty z jiných tanečních škol.

Vždy bývá „rezervou“ NKC, kdyby počasí 
nepřálo a nešlo tančit na prosluněném jevišti 
ve dvoře ZUŠ. Žadný rok se rezerva nemusela 
použít, vždy počasí přálo. Letošní rok nám 
Dvorek počasí očarovalo a vyhnalo všechny 
tanečníky do NKC. Zde vše proběhlo podle 
plánu na venkovní jeviště, a navíc s možností 
využít světelný park NKC.

Hostům se u nás i přes nepřízeň počasí 
líbilo, tanečníci tančili s radostí. Venkovní 
atmosféru to sice nenahradilo , ale každý si 
jistě našel to své, podíval se i na to,  jak tančí 
jinde.

Doufáme , že nám počasí za rok dá možnost 
využít prosluněné jeviště na Dvorku.

JaNa MOlíKOVá
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Literárně  
dramatický obor 
ZUŠ má dalšího  
absolventa

Ve čtvrtek 14. 6. ožil v 18 hodin Modrý sál 
ZUŠ opět divadlem a recitací. Kateřina Ba-
rochová, žákyně osmé třídy ZŠ, absolvovala 
první stupeň LDO svým sólovým i kolektivním 
vystoupením.

 Publiku se představila hned v několika só-
lových výstupech – recitovala dva přednesové 
texty (J. W. Goethe – Král duchů, D. Charms – 
Příhoda na ulici), kterými reprezentovala Stře-
dočeský kraj na celostátní přehlídce dětské 
recitace a divadla Dětská scéna ve Svitavách 
2012, a přidala si klasický monolog Ženy z di-
vadelní hry Žena člověka.

Její vystoupení se střídala s programem 
flétnového souboru vedeného Dagmar Pavlí-
kovou. Tentokrát se flétnový soubor představil 
především moderním repertoárem.

Ve druhé části podvečera se představila  
K. Barochová se svými spolužáky z LDO  
(T. Šumová, M. Barochová, J. Kalista, K. Jůz-
lová, Š. Stanická, A. Korseltová, R. Jurečková) 
v divadelní hře Ledový zámek. 

V závěru programu dostala K. Barochová ab-
solventské vysvědčení a pochvalu za reprezen-
taci ZUŠ na celostátní úrovni. 

Stejně tak obdržely pochvalu flétnistky, 
které reprezentovaly ZUŠ při různých příle-
žitostech. B. Šváchová a T. Doubravská byly 
oceněny za účast v krajské soutěži  zobco-
vých fléten a účast na mezinárodním festi-
valu Klášterní slavnosti v Ostrově. Na krajské 
úrovni ZŠ reprezentovaly také E. Horáková,  
M. Babíčková a A. Stará. Mezinárodního festi-
valu Kláštěrní slavnosti v Ostrově se zúčastnily 
také A. Babíčková, E. Dlabačová, A. Stříteská, 
N. Staňková, A. Rubešová a S. Holá.

Všechny dívky, které získaly pochvalu, slav-
nostně nastoupily na pódium Modrého sálu 
a užily si zasloužený potlesk na otevřené scéně.

Celým večerem příjemně provázel Jonáš Vi-
dra, někdejší absolvent II. cyklu LDO a dnes 
herec NoStraDivadla, o světla se staral Vojtěch 
Dvořák.

IVa DVOřáKOVá

Naposledy jsme o sobě dali vědět v květ-
novém čísle měsíčníku se zprávou o Veliko-
nočních tvořivých dílnách pro rodiče s dětmi. 
Na Růžku zavládla poslední březnovou sobo-
tu báječná atmosféra a nás velice potěšilo, 
kolik rodičů a dětí se sešlo. V dubnu jsme si 
užívali jara v plném proudu, zahájili společ-
né zdokonalování se v plavání, a tak každou 
středu až do konce června podnikali výlet au-
tobusem do Rakovníka do bazénu. Koncem 
května jsme opět navštívili keramický ateliér 
v Rakovníku, kde si děti vyrobily krásné želvy 
a s velkou pýchou si je odnášely domů. Čer-
ven jsme zahájili školkou v přírodě a dopřáli 
si spaní ve stanech, běhání po lese, hraní her 
i trochu tvoření na skautském tábořišti u Vel-
ké Chmelištné. Konec roku jsme oslavili celo-
denním putováním se Svatojánskými broučky 
a také jsme se rozloučili s našimi předškoláky. 

Dětský klub Malých stromů
...rozloučili jsme se  s dalším školním rokem plným mnoha krásných 
setkání a zážitků…!

A co nás čeká o prázdninách? Hlavně nabrat 
sílu a dech do dalšího školního roku, i nadále 
trvá zájem a chuť v naší činnosti pokračo-
vat, budeme připravovat program i zázemí 
a v září se přivítáme v našem společném kru-
hu s novými dětmi… A do konce srpna také 
plně zaktualizujeme naše stránky, to příliš 
v posledních měsících nestíháme a omlouvá-
me se za to.

Závěrem bych ráda za nás za všechny chtě-
la poděkovat městu Nové Strašecí za finanč-
ní podporu našich aktivit v rámci rozdělování 
vypsaných grantů.

Přejeme Vám krásné léto, sílu a svěží vá-
nek, který Vás pronese prázdninovými dny… 
a s podzimem o nás opět uslyšíte…

Za Dětský klub Malých Stromů 
JaNa VySKOČIlOVá
www.malestromy.cz

Koletiv mladých hasičů
Druhé kolo hry PLAMEN – Rakovník:

Poslední květnový víkend se v Rakovníku 
uskutečnilo druhé kolo hry Plamen pro děti 
a mládež. Soutěž byla zahájena slavnostním 
nástupem. Po slavnostním nástupu následo-
valo plnění první soutěžní disciplíny, kterou 
byla štafeta CTIF. Následovala štafeta 4x60 
metrů. Štafetou 4x60 metrů byl program 
prvního dne ukončen. Děti se poté přesunuly 

na přenocování do osady Dancester ve Velké 
Chmelištné. Druhý den probíhala disciplína 
požární útok CTIF a celá soutěž byla zakon-
čena požárními útoky. V celkovém umístění 
družstvo Kolektivu mladých hasičů získalo 
3. místo v kategorii starší.

Luženská  šedesátka:
Někteří žáci s kolektivu se účastnili soutěže 

Kolektiv mladých hasičů SDH Nové Strašecí
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Den dětí s ČSSD
Dne 25. 5. 2012 uspořádali členové a člen-

ky  MO2 České strany sociálně demokratické 
ve spolupráci se sympatizantkami a sympa-
tizanty oslavu Dne dětí v parku u Křivoklát-
ského sídliště. Na uvedené akci se pobavilo 
a zasoutěžilo si  v rozmanitých disciplínách 
přes sto dětí předškolního a školního věku, 
většinou v doprovodu  svých rodičů. Vrcho-
lem soutěží byla, jak soudím z reakcí dětí, 
soutěž v rychlosti prokousání se koláči, které 
padlo za „obět“ celkem sedm chutných kolá-
čů z místní pekárny.  Všem dětem i rodičům 
děkuji jménem organizátorů a dobrovolníků 
za účast a těším se opět na shledanou příští 
rok.

PaVEl NOVáK, 
předseda MO2 ČSSD

Zásahy Jednotky sboru dobrovol-
ných hasičů Nové Strašecí

16. 5. 2012, Ruda – požár staré slámy
Jednotka SDH Nové Strašecí vyjela k požáru 

slámy k obci Ruda. Jednotka vyjela s CAS 30 
Volvo a CAS 32 Tatra 148. Po příjezdu na mís-
to zásahu jednotka zasahovala jedním vyso-
kotlakým proudem a jedním proudem z lafe-
tové proudnice z CAS 32 tatra 148. Na místě 
JHZS Stochov s CAS 32 Tatra 815 a jednotka 
HZS Rakovník s CAS 30 Scania. Po likvidaci 
požáru byla jednotka vrácena VZ zpět na zá-
kladnu. Během zásahu byl poškozen otevírací 
ventil na lafetové proudnici u CAS 32 Tatra 
148. Tato závada byla odstraněna při doplňo-
vání vody u hydrantu.

16. 6. 2012, Nové Strašecí – požár 
dopravního prostředku

V časných ranních hodinách byla jednotka 
SDH Nové Strašecí vyslána s technikou CAS 
30 Volvo v počtu 1+5 k požáru osobního au-
tomobilu v Rynholeckém kopci. Po příjezdu 
jednotky byla již na místě zásahu jednotka 
HZS ze stanice Stochov. Velitelem zásahu je 
jednotka odeslána zpět na svoji základnu.

Doplňování vody  
při požárních útocích:

Jednotka s technikou CAS 32 Tatra 148 do-
plňovala vodu při požárních útocích jednak 
při hře Plamen tak i při krajském kole. Dále 
jsme se účastnili oslav Mezinárodního dne 
dětí.

JOSEF KOřáN

jednotlivců v běhu na 60 metrů s překážka-
mi.  Tuto soutěž pořádal hasičský sbor v Luž-
né. Nejlepším umístěním bylo krásné 3. místo  
Martiny Srnkové.

Jiřina Duchková a Martina Srnková po vyhlášení výsledkú na Luženské šedesátce.

CAS 32 TATRA148

Požár Trafostanice Kladno, 2010

Výcvik s Leteckou záchrannou službou Policie ČR Noc kostelů
Noc kostelů na den dětí byla výzva i pro or-

ganizátory v Novém Strašecí. Rozhodli jsme 
se, že začneme až v 19 hodin a skončíme 
v 22. Každý příchozí obdržel od mladých prů-
vodců brožurku, povídání o historii kostela 
a test, který většina velmi ochotně vyplnila. 
Otázky v testu byly uzpůsobeny pro různé 
věkové skupiny. Nejmladší děti si vybarvovaly 
obrázek kostela. Návštěvníci pak procházeli 
všemi zákoutími kostela a zkoumali popisy 
u jednotlivých vystavených předmětů. Větši-
na návštěvníků šla na kůr a ke zvonu. Letošní 
novinkou bylo zpřístupnění nasvětlené půdy 
kostela. Před devátou hodinou se ke skvělé-
mu varhaníkovi Ondřeji Bernovskému z Pra-
hy připojil tenorista Jaroslav Šimůnek. Deset 
písní v jejich podání bylo zážitkem a těšíme 
se, že v příštím roce opět přijedou. Celou noc 
kostelů navštívilo v Novém Strašecí 124 ná-
vštěvníků.

VOJTěCh KOZlíK 
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Poslední květnový den byl zároveň dnem 
obnovení zatím nepravidelných poutí k tzv. 
Stochovské kapličce v Konopase. Poslední 
pouť se uskutečnila o posvícení roku 1993 
a vedl ji ještě bývalý dlouholetý novostrašec-
ký farář R.D. Pius Peterka.

V Konopase, při cestě ze Strašecí ke Stocho-
vu, tuto kapličku nechali postavit v roce 1856 

Pouť ke Stochovské kapličce
manželé Kurzveilovi z Nového Strašecí. Pra-
men byl sveden pod základy stavby a uvnitř 
uprostřed podlahy byla vyzděna malá stu-
dánka s údajně léčivou vodou. Podle pověsti 
uzdravovala oční nemoci. Nejznámějším pří-
padem mělo být právě uzdravení manželky 
majitele pozemku, která trpěla vážnou oční 
vadou a jejíž uzdravení bylo právě impulsem 
postavení této kaple.

Vážně poškozenou kapličku opravili po-
čátkem 90. let minulého století dobrovolní 
ochránci přírody v čele s panem Františkem 
Červenkou.

31. května 2012 po skončení mše svaté 
v kostele se cca dvacet poutníků společně 
s farářem P. Mariuszem Walczakem přesunu-
lo ke kapličce a společně se zde pomodlilo 
poslední květnové mariánské litanie.

Díky za uskutečnění této pouti patří pře-
devším manželům Fröhlichovým z Nového 
Strašecí, kteří nově převzali starost o kap-
ličku a tuto pouť iniciovali. Věříme, že tato 
obnovená tradice bude pokračovat.

MgR. MIROSlaV aDlT

Jednou za čas je potřeba všechno provět-
rat. Celou mši svatou, od začátku do konce. 
Je to nesmírně zajímavé a příjemné, projít 
každý krok, úkon. Říct si proč a jak. Začali 
jsme v počtu deseti zejména mladých minis-
trantů. A to včetně čtení, kadidla či přinášení 

Ministrantské setkání
darů. Všechno, co bylo nejasné, jsme probrali 
a dohodli se, jak na to. Mladší ministranti si 
vyzkoušeli to, co ještě nedělali, a v neděli to 
propuklo naostro. Věříme, že si takové litur-
gické setkání budeme moci zopakovat a že to 
bude všestranně užitečné.

VOJTěCh KOZlíK

Memoriál  
Jiřího Šlajchrta

V sobotu 2. června v hale Bios proběhl již  
9. ročník Memoriálu Jiřího Šlajchrta v petan-
que dvojic. Zůčastnilo se 10 družstev.

Konečné pořadí:
1. Hana Huliciusová – Míla Budinský
2. Věra Jelínková – Václav Jelínek
3. Klára Melenová – Vladimír Libovický

Hezké bylo, že se turnaje zůčastnil M. Dou-
cha, který slavil sedmdesátiny a dokázal, 
že i v jeho věku se dá soutěžit a sportovat. 
Tímto chtějí účastníci poděkovat městskému 
úřadu, který se postaral o poháry pro sou-
těžící, a všem sponzorům, kteří přispěli. Ne-
smíme opomenout práci organizátorů tohoto 
turnaje, kteří se o vše postarali: pánové Linc, 
Kořán, Drvota a Budinský.

MaRIE PROCháZKOVá
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Turnaj O pohár města Nového Strašecí bude, 
co se týče účasti, nejnabitější v pětileté his-
torii. Představí se česká reprezentace – úřa-
dující mistři světa. Podruhé za sebou přijede 
na Kocourek česká reprezentace do 20 let. 
A po roční odmlce mohou organizátoři opět 
nazvat turnaj mezinárodním. Zúčastní se pr-
voligový tým z Bratislavy. Nebudou chybět 
české extraligové týmy. Kocourek bude hos-
tit jeden z nejlepších hokejbalových turnajů 
v republice od 17. do 19. srpna.

„Na Kocourek se rádi vracíme!“ To tvrdili 
po minulém ročníku zástupci reprezentační 
dvacítky nebo třeba Letohradu. I ostatním 
se v příjemném areálu Kocourku líbí. Osmič-
ka týmů si to rozdá v turnaji O pohár města 
Nového Strašecí. Lépe obsazený turnaj by-
chom v České republice nalezli maximálně 
v plzeňské hale, kde se hraje Evropský pohár 
a sjíždějí se tam týmy z mnoha zemí. Nové 
Strašecí ale není pozadu. Nápad, který vznikl 
před pěti lety, se osvědčil. Ptáte se tedy, kdo 
na Kocourek zavítá? 

Organizátorům turnaje se povedl husarský 
kousek. Do Nového Strašecí zavítá reprezen-
tační výběr České republiky. Tým vedený tre-
nérem Drahomírem Kadlecem obhájil v Brati-
slavě v roce 2011 titul světových šampionů, 
když ve finále po tuhém boji zdolal výběr Ka-
nady 3:1. Připomeňme, že mistrovství světa 
se koná jednou za dva roky. Česká reprezen-
tace zahájí na Kocourku přípravu na mistrov-
ství světa, které se uskuteční v kanadském 
St. John‘s. Nároďák tam bude útočit na zlatý 
hattrick. Již to vypovídá o tom, jak kvalitní 
hokejbal se v České republice hraje. 

Dalším, neméně zvučným lákadlem je účast 
české juniorské reprezentace do 20 let, která 
se v červnu 2012 zúčastnila mistrovství světa 
ve Světlé nad Sázavou (výsledky po uzávěr-
ce). Tento výběr se novostrašeckého turnaje 
zúčastnil i vloni, kdy to dotáhl až do finále, 
kde nestačil na tehdejší mistry republiky 
z Kladna.

Na hokejbalový turnaj  
dorazí úřadující mistři světa

Ze Slovenska dorazí tým z druhé nejvyšší 
soutěže – HBt Slovan Fans Bratislava, který 
tak naváže na účinkování týmu Ružinova Bra-
tislava, jenž se v minulosti ve Strašecí také 
představil. HBt Slovan je vítěz základní části 
druhé nejvyšší slovenské soutěže, kterou vy-
hrál s přehledem. Považte sami – z 28 utkání 
25 výher! HBt Slovan je žhavým kandidátem 
na postup do slovenské extraligy (výsledky 
baráže po uzávěrce).

Tuto trojici doplní extraligový Letohrad 
a pardubická Alfa, která si Nové Strašecí na-
tolik oblíbila, že zde dokonce bude několik 
dní na soustředění nabírat formu před ext-
raligovou sezonou. Dalším mužstvem je pr-
voligový Suchdol nad Lužnicí, který to letos 
dotáhl v Národní lize až do semifinále, kde 
nestačil na pozdějšího vítěze, a to pražské 
Kovo. Suchdol nad Lužnicí se pyšní stejným 
nadšením a diváckou podporou jako domá-
cí Nové Strašecí, a proto můžeme očekávat 
fanouškovskou enklávu z jižních Čech. Jeden 
tým ve výčtu chybí. Jednání probíhají a vy 
se nechte překvapit. Ale nebojte, Defekt Tře-
bíz to nebude…

Není lepší příprava na nadcházející sezonu 
než skvěle obsazený třídenní turnaj. „Sehrá-
li jsme těžké zápasy, které nám pomůžou, 
a navíc jsme si to užili při skvěle organizova-
ném turnaji, kde nám nic nechybělo. Určitě 
se zase rádi zúčastníme,“ komentoval loňský 
turnaj Jiří Mašík, kouč Pardubic a dvacítky. 
„Rád bych všem organizátorům velice po-
děkoval za krásný turnaj skvělou organizaci 
a péči o tým repre U20,“ doplnil Petr Tomáš, 
vedoucí realizačního týmu dvacítky. I tato slo-
va svědčí o kvalitě turnaje. 

Začínáme už v pátek, v sobotu se rozhodne, 
kdo se s kým utká ve vyřazovací fázi, a o me-
daile se bude bojovat v neděli. Zatím má tur-
naj čtyři vítěze. Kladenskou Habešovnu, Klad-
no pod hlavičkou KEBu, Dobřany a znovu 
Kladno, tentokrát jako Alpiq. Kdo zvedne nad 
hlavu pohár města Nového Strašecí? Mistři 
světa? Nebo že už by byla řada na domácích 
borcích? Dozvíme se 19. srpna. 

A to není všechno. V sobotu 26. srpna 
se chystá první ročník turnaje starších žáků. 
Účastníci zatím nejsou známi. Probíhají jed-
nání, která jsou náročná z důvodu letních 
prázdnin.

Pokud si plánujete, jak strávíte víkendy bě-
hem léta, nezapomeňte, Nové Strašecí bude 
v srpnu tradičně žít hokejbalem.

FRaNTIšEK KuNa

Příznivci plážového 
volejbalu si užili 
tropické počasí

Na kurtech u haly BIOS se v sobotu 16. červ-
na 2012 konal pravidelný turnaj příchozích 
v plážovém volejbale. S ohledem na uplynulé 
ročníky byla návštěvnost průměrná. U žen 
byly týmy výkonnostně velmi vyrovnané. Ces-
ta k vítezství byla proto pro kladenské hráčky 
poměrně obtížná. Naopak v kategorii muži 
obhájila tuchlovická dvojice loňské vítězství 
poměrně hladce.

Ženy:       Muži:
1. Kladno   1. Tuchlovice
2. Rakovník   2. Nové Strašecí
3. Nové Strašecí   3. Nové Strašecí

-linc-
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Události počátku 17. století patří k nejvíce 
dramatickým nejen v českých dějinách, ale 
také v Novém Strašecí. Zasloužily se o to vlek-
lé tahanice o faráře, který by vyhovoval jak 
městu, tak vrchnosti. Křivoklátské panství, 
tradiční komorní majetek, se vrátilo ze zásta-
vy arciknížete Ferdinanda Tyrolského a Jiřího 
z Lobkovic do rukou krále v roce 1579. Stalo 
se tedy opět státním a jako takové bylo pod 
větším vlivem vyšších úřadů. Především praž-
ský arcibiskup Martin Medek z Mohelnice, kte-
rý stál v čele české katolické správy, naléhal 
na císaře Rudolfa II., aby směl na komorních 
statcích ovlivňovat dosazování farářů. Nebylo 
to však tak jednoduché. Rudolf sice toleroval 
kněze podobojí, nikoli však luteránce či jiná 
vyznání, která se od původního českého ut-
rakvismu odkláněla. V roce 1581 nařídil dát 
všechny fary na komorních statích pod dozor 
arcibiskupa, avšak ten prozatím nic proti fa-
rářům podobojí nenamítal, pokud byli v úřa-
dě ve shodě se svou konzistoří. Odstraňoval 
pouze ty, kteří se odklonili od utrakvismu. Ar-
cibiskup tak začínal v některých záležitostech 
dolní konzistoř dozorovat.  

Dokládá to i nařízení vydané dne 9. září 
1595 českou komorou pro všechny hejtmany 
na císařských statcích, tedy i pro hejtmana 
křivoklátského: „Pokudž by se na témž pan-
ství jací sektáři nacházeli, anby se nábo-
ženstvím podobojí zpuosobou chlubili a za-
stírali, avšak jinejch sekt byli a rozdílného 
náboženství užívali, […] vězte, že jest Jeho 
Milosti císařské jistej rozkaz, podle kteréhož 
jménem a na místě Jeho Milosti poroučíme 
Vám, abyste takové všechny sekty a nenále-
žité krom chrámu božího schůzky přetrhova-
li a zastavovali, nebo Jeho Milost císařská 
neráčí chtíti žádného jiného náboženství 
na tom i jiných všech panstvích svých než 
podjednou a podobojí způsobou, jakž kde 
od starodávna bejvalo.“ Utrakvismus se sice 
toleroval, avšak z nařízení je patrná snaha 

Přehled církevního  
a náboženského vývoje v Novém Strašecí (pokračování)

komory prosazovat respekt k pražskému 
arcibiskupovi na úkor konzistoře podobojí. 
V roce 1594 pak císař nařídil, aby arcibiskup, 
jímž po Medkovi byl Zbyněk Berka z Dubé, 
na komorních statcích faráře dosazoval 
a schvaloval, tedy jak katolíky, tak utrakvisty. 

Problém nastal už roku 1586, když Strašečtí 
přijali za kněze Jana Popela, který ovšem ne-
byl ustanoven ani konzistoří podobojí, ani 
arcibiskupem. Proti tomu zcela logicky císař 
vystoupil listem zaslaným městské radě a je 
jisté, že na to město právo nemělo. Popel 
tak byl brán za sektáře, který stál mimo obě 
církve. V dubnu 1595 napsal křivoklátský 
hejtman arcibiskupovi, že „jak město Nové 
Strašecí, tak městečko Ounošť, ačkoli vrch-
ností k správě mé náležející, však nicméně 
sami mezi sebou se řídí, a zvláště v příči-
nách jejich kněží dotýkajících dolejší konzis-
toří podobojí způsobou přijímajících a nikda 
hejtmany panství toho se spravují.“ Samot-
ný hejtman, vrchní úředník panství, nechtěl 
do těchto záležitostí vstupovat a prosazoval, 
aby tyto věci řešila se Strašeckými komora 
a arcibiskup. 

Strašecká obec se bránila tomu, aby arci-
biskup místního kněze potvrzoval. Arcibiskup 
se oháněl tím, že vedle utrakvismu pronikají 
mezi české věřící protestantské bludy, a po-
kud dotčeného kněze na komorní farnosti 
neschválil on, jde o nedůvěryhodného sek-
táře. Strašecí trvalo na tom, že „vždy z kon-
zistoře jsme kněží zjednávali a jich užívali“, 
ale jak jsme viděli v případě Popela, ani to 
nebylo pravidlem. V tomto smyslu prožívali 
Strašečtí další spory, například v roce 1600 
o Jana Chmelovce (Chmelíka), který byl sice 
konzistoří podobojí konfirmován, avšak ne-
byl potvrzen arcibiskupem Berkou z Dubé, 
a křivoklátský hejtman proto dostal nařízeno 
od komory, aby jej nevpustil na faru. Město 
tedy kněze ubytovalo v jiném domě. Arci-
biskup však měl důvodné podezření, že jde 

o jinověrce, nikoli o českého utrakvistu. Fran-
tišek Vacek zjistil, že Chmelovec, původním 
jménem Ledečský, navštívil Itálii a byl kdesi 
u Benátek vysvěcen řeckou, tedy východní 
církví. Před příchodem do Strašecí působil 
asi pět let v Rakovníku, který se v té době už 
dávno odchýlil od utrakvismu a přijímal ne-
katolické kněze různého zaměření. Na rozdíl 
od Strašeckých si to mohl dovolit, neboť už 
nebyl poddaný ke Křivoklátu, a navíc sám dis-
ponoval svým patronátním právem. Chmelo-
vec ve Strašecí zůstal, ale zanedlouho zemřel. 
Už krátce poté, v roce 1604, nařizoval arci-
biskup Berka Strašeckým katolického faráře 
(podjednou) Jana ze vsi Železné. Proti tomu 
město protestovalo a přimlouval se i křivo-
klátský hejtman. Farář Jan nakonec nejspíše 
do Strašecí nenastoupil. Po Berkově smrti 
se situace na čas uklidnila, neboť Rudolf II. 
jeho nástupci Karlu Lamberkovi podací právo 
nepropůjčil.

Uklidnění bylo jen dočasné. Strašečtí již té-
měř pravidelně zůstávali ve sporu s pražským 
arcibiskupem, když měli přijímat nového fa-
ráře. Neměnil na tom nic ani tak zvaný Rudol-
fův majestát z roku 1609, ani výbor třiceti 
defenzorů, volených k obraně náboženských 
otázek. Ať se to Strašeckým líbilo nebo ne, 
král zůstával držitelem patronátního i poda-
cího práva a dosazování farářů mohl svěřit 
někomu jinému, v tomto případě pražskému 
arcibiskupovi. Česká komora logicky tlačila 
na křivoklátského hejtmana, aby v této věci 
zjednal pořádek. V roce 1614 vrcholil spor 
o faráře Jana Matheida Píseckého, jehož ne-
chtěl arcibiskup uznat. Farář nakonec odešel 
sloužit do Slavětína, i když se za něj konzistoř 
podobojí přimlouvala u výboru defenzorů. Si-
tuace se v Českém království začala vyhroco-
vat, konzistoř se vedle Strašecí přimlouvala 
i za jiná města, včetně Broumova a Hrobů, 
které se zanedlouho staly rozbuškou ke sta-
vovskému povstání.  

Spor o faráře Skeru
Všechny tyto záležitosti kulminovaly v roce 

1615, kdy se z vůle arcibiskupa Jana III. Lohe-
la přistěhoval do Strašecí farář Pavel Viktorín 
Skera. Město Nové Strašecí se rázem ocitlo 
v nejzávažnějším sporu se svou vrchností, 
jaký kdy ve svých dějinách prožilo. Skera byl 
patrně první katolický farář dosazený na stra-
šeckou faru arcibiskupem. Již tedy nešlo o to, 
že arcibiskup dozoroval faráře podobojí, ale 
vnucoval katolíka na farnost, kde bylo utra-

Závěr listu novostrašeckého faráře Pavla Viktorína Skery s vlastnoručním podpisem (Smečno, 13. 6. 1615) 
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kvistické obyvatelstvo, navíc prosáklé protes-
tantismem. Logicky zde muselo dojít k vyhro-
cení situace, město také zaujalo ke Skerovi 
odpor hned při jeho příjezdu.  

Nepřátelský postoj ke Skerovi se prohlubo-
val a projevil se v bojkotu církevních obřadů. 
Nejen, že Skeru neschválila městská rada, 
ale postavili se proti němu čtyři přední před-
stavitelé obce: primas Ondřej Chládek, radní 
Adam Hlaváček a Václav Turek a městský písař 
Václav Nosek z Felsberku. Skera nekatolické 
město nešetřil, hanil protestanty a zakrýval 
v kostele utrakvistické symboly, jak sám při-
znal v jednom dopise. Strašečtí se pak zmoc-
nili klíčů od kostela a nechtěli Skeru dovnitř 
vpouštět. Na výpomoc s církevními úkony si 
zjednali nekatolického faráře ze Mšece. Z ko-
respondence víme, že Skera odesílal někte-
ré své listy z děkanství ve Smečně, u Bořitů 
z Martinic nejspíše hledal útočiště. V dopise 
z 20. října 1615 si velmi ostře stěžuje arci-
biskupovi na strašecké poměry. Emotivní text 
svědčí o krajně vyhrocené situaci, Skera píše 
o násilnostech proti jeho osobě, včetně fyzic-
kého napadání, o náboženské nesnášenlivosti 
měšťanů a o velkém útisku několika katolic-
kých obyvatel. Vyzývá, že „ouřadu strašecké-
mu potřebí jest vladařství v kostele, v škole, 
na faře zaraziti a zapověděti“, a obviňoval 
primase, že „ani čísti, ani psáti neumí, kam 
hanba, tam hanba, jak rozumí, tak soudí“. 
Atakován obcí byl podle něj také školní uči-
tel. Skera sloužil i v jiných křivoklátských 
vsích, především v Lišanech, kde nepokoje 
pociťoval obdobně.  

Strašečtí vždy argumentovali tím, že nejsou 
obyčejná ves, že mají svá privilegia, zaručující 
jistou míru samostatnosti a svébytného práv-
ního postavení, a mají odvěké právo na kněze 
dosazené konzistoří podobojí. Spor se dostal 
před křivoklátského purkrabího a posléze 
před českou komoru. Měšťané byli odhodláni 
bránit se všemi prostředky, naproti tomu Ske-
ra žádal své představené, aby jej uvedli na ji-
nou farnost. Několik měšťanů bylo povoláno 
na Křivoklát a zde na čas uvězněno. Museli 
se zavázat, že se budou chovat poslušně.   

V konečné fázi vyhrocené rozepře zasáhl král 
Matyáš. Celou záležitost pojal jako vzpouru 
Strašeckých proti vrchnosti a nešetřil tresty. 
Předně všechny čtyři uvedené představitele 
obce vyhostil z města s tím, že zde směli pro-
dat svůj majetek. Strašeckým také odebral 
jejich privilegia, která museli odevzdat na Kři-
voklát, a učinil z nich poddanskou ves. Šlo 
samozřejmě především o to zastrašit provi-
nilce, neboť císař tak sám krátil příjmy do své 
kasy a nemohl mít zájem na ekonomické 
likvidaci města. Dne 6. února 1616 vydal 
listinu, kterou privilegia městu vrátil, kromě 
práva vaření a prodeje piva a svobodného 
přijímání měšťanů do svazku obce. Křivoklát-

ský hejtman také jmenoval novou městskou 
radu s vhodnějšími konšely. I tak nebyl trest 
malý, neboť příjem z piva patřil k důležitým 
hospodářským položkám, navíc město mu-
selo Skerovi hradit útraty, které se sporem 
měl. Samotný farář zůstal ve městě nejméně 
do roku 1617. 

Celý spor o faráře, vylíčený jen ve zkratce, 
nás nutí k hlubšímu zamyšlení. Jaké bylo 
skutečné smýšlení zdejších obyvatel? Pro-
ti čemu se vlastně Strašečtí bouřili? Odpor 
města byl zlomen uvězněním představitelů 
obce (primase, písaře, rychtáře, několika 
konšelů) na Křivoklátě a město začalo prosit 
za odpuštění. V tom smyslu odeslalo list sa-
motnému arcibiskupovi, za odpuštění prosili 
i císaře, tedy svou vrchnost. Arcibiskupovi 
dokonce slibovali, že už budou jeho podací 
právo ke strašeckému kostelu respektovat. 
Celá záležitost se tak může jevit jako osob-
ní nepřátelství určité skupiny měšťanů, jež 
v obci zastávala rozhodující pozice, vůči no-
vému faráři Skerovi, který v nich budil určité 
antipatie. Nemáme sice dochovány seznamy 
konšelů, ale z jiných pramenů lze druhotně 
jakési posloupnosti sestavit, zejména ze zá-
pisů v pozemkové knize z let 1610–1669. 
Vyplývá odtud, že odstranění staré a jmeno-
vání nové městské rady přečkali nejméně dva 
konšelé. Uvažovat lze ještě od dalších třech, 
o nichž si nejsme jisti, že byli v poslední 
radě. Konšelé určitě nebyli jednotní a odpor 
ke Skerovi mohla vést jen určitá část městské 
elity. Navíc víme, že aspoň malá část obyvatel 
přijímání podjednou vyznávala.

Do jaké míry šlo o to, že Skera byl katolík, 
a k tomu farář dosazený arcibiskupem Lo-
helem? Po odstranění vedoucí kliky z vůle 
vrchnosti se přístup města zcela obrátil. 
A navíc: Tři z vyhoštěných odešli do Slaného, 
kde se stali řádnými měšťany, a písař Václav 
Nosek z Felsberku, údajný vůdce odporu, 
se usadil ve Smečně, kde budoval svou další 
kariéru. Stal se důchodním písařem, ve tři-
cátých letech dokonce stanul v čele města 
Smečno jako konšel, purkmistr a primátor. 
Vzhledem k tomu, že po Bílé hoře patřili Boři-
tové z Martinic, majitelé Smečna a záhy také 
Slaného, k prominentním rodům a významně 
se podíleli na protireformaci v naší oblasti, 
není možné, aby se v té době ocitl ve vedení 
jejich poddanského města nekatolík. Vypo-
vězení rebelové navíc i v pozdějších letech 
se Strašecím korespondovali a usilovali o zís-
kání zpět svého majetku nebo aspoň jeho 
částí. Chládek udržoval se Strašecím tak vřelé 
vztahy, že v roce 1617, těsně před vypuknu-
tím povstání, odpustil městu dluh 1000 kop 
míšeňských. Majetková jednání s městem 
vyřizoval za Chládka nový farář Jan Adam 
Táborský, který byl katolický kněz dosazený 
na strašeckou faru arcibiskupem. Táborský 

Chládka přiměl k odpuštění zmíněného dlu-
hu a Chládek mu dal dobrovolné zmocnění 
na vybírání gruntovních peněz, jež mu plynu-
ly ze strašeckého majetku. 

Doba byla tak složitá a převratná, že vy-
stopovat přesné příčiny sporu z let 1615–
1616 nelze. Náboženské důvody nám však 
ustupují jaksi do pozadí, šlo asi spíše o zá-
ležitosti prestiže, politiky, majetku a kompe-
tencí. A v neposlední řadě o osobní vztahy. 
Až do stavovského povstání sloužil ve Straše-
cí uvedený katolický kněz Jan Táborský, který 
spolupracoval se smečenským děkanem Ja-
nem Ctiborem Kotvou, jenž aktivně prováděl 
rekatolizaci. Kotva přišel do Smečna v lednu 
1615 a přebýval u něj už Skera.

Nicméně nelze popřít skutečnost, že město 
Nové Strašecí bylo utrakvistické a po husit-
ských válkách přijímalo kněze od konzistoře 
podobojí. Náboženské složení a cítění samot-
ných obyvatel, tedy nikoli elity města, přede-
vším ze sboru konšelů, však stěží zjistíme. 
Lze ovšem předpokládat, že většina obyvatel 
v dobové atmosféře přijímala nekatolické fa-
ráře jako běžnou záležitost, která nikomu ne-
činila závažné problémy. Prestiž města a jeho 
vedení začaly však narušovat zásahy krále 
(vrchnosti) a pražského arcibiskupa. Odpor 
představitelů obce byl zlomen a dosazen 
nový katolický a jistě horlivý farář, který spo-
lupracoval s misionářem Ctiborem Kotvou. 
Strašečtí skutečnost přijali, avšak popsané 
události přispěly k celkové zhuštěné atmo-
sféře v Čechách. Konzistoř podobojí v roce 
1615 atakovala svými listy sbor defenzorů, 
aby se zastal měst a městeček, kde je poru-
šována svoboda náboženství. Zde je vedle 
Unhoště, Hrobů, Broumova, Brandýsa, Lito-
myšle a Mělníka několikrát jmenováno Nové 
Strašecí. Po vypuknutí povstání zdůvodňovali 
podle Františka Vacka stavové své odbojné 
jednání mimo jiné tím, že císař Matyáš ne-
přiměl arcibiskupa Jana Lohela, aby zastavil 
katolický tlak na Strašecké, a že navíc svolil 
k potrestání Strašeckých pro poddanskou ne-
poslušnost. Události v letech 1615–1616 ne-
byly v našem městě rozhodně bez významu, 
i když jejich podstata byla určitě složitější 
a komplikovanější, než jak ji vnímala střída-
jící se vládní místa, ať už před stavovským 
povstáním, nebo za něj, nebo po Bílé hoře. 

Jan Táborský musel v této atmosféře skon-
čit na místě strašeckého faráře v roce 1618. 
Povstalí stavové zabrali komorní Křivoklát, 
kam dosadili svého hejtmana Jana Cukra 
z Tamfeldu. Strašečtí se Táborského zbavili 
a konzistoř podobojí dosadila nekatolického 
faráře ze Šanova Jana Píseckého Kmotrovice, 
jenž ve městě vydržel do roku 1621. To už 
se ale zase psala jiná dějinná kapitola.

JaN ČERNý 
(pokračování příště) 
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Naši fotbalisté ukončili soutěž Krajského 
přeboru na půdě lídra tabulky Kutné Hory 
vysokou prohrou 1:5. Trenér Mrázek byl 
po zápase na své svěřence hodně nazloben 
za vysoký počet obdržených branek, ale na  
nejlepší  tým tabulky bez šesti hráčů základ-
ní sestavy to byl předem velmi silný oříšek. 
A tak dnes, v klidu a bez emocí, můžeme 
právě skončený ročník hodnotit velmi klad-
ně. Byla to nejsložitější sezona za celou éru 
nepřetržitého šestiletého působení našeho 
týmu v soutěži. 

Trenér Mrázek před soutěží dobře nahradil 
velmi schopným Ducárem nejlepšího střelce 
našeho týmu Kudelu, který odešel do Tatra-
nu Rakovník. A přesto, že před soutěží odešlo 
z kádru A mužstva devět hráčů, Mrázek opět 
dokázal své geniální schopnosti a doplnil 
mužstva tak šikovně, že po osmém kole  byli 
naši hráči na třetím místě tabulky tři body 
za první Kutnou Horou a bod za druhým Čes-
kým Brodem. 

Bohužel přišlo nešťastné utkání s Louňovi-
cemi, které poškodilo naše mužstvo na ně-
kolik kol a výbor oddílu se dokonce  rozho-
doval, zda soutěž neukončí. Mužstvo přišlo 
o nejlepšího Střelce Ducára, a další hráči měli 
tresty za nesmyslná vyloučení s Libiší. Trenér 
Mrázek se však s mužstvem oklepal a i když 
prohrál čtyři zápasy v řadě, získal cenné body 
ve 13.kole doma s Berounem 5:1 a především 
o týden později v derby na Tatranu Rakovník 
vítězstvím 1:2. Především úspěch na Taranu  
vlil mužstvu do žil opět optimizmus a radost 
ze hry, kterou nezkalila ani prohra v posled-
ním kole podzimu, doma s první Kutnou 
Horou 0:1. Když Mrázek hodnotil podzimní 

sezonu, zdůraznil, že největším úspěchem  
byla neuvěřitelná parta, která se v kabině 
po odchodu některých hráčů vytvořila. Tahle 
síla byla tahounem celého, nakonec přece jen 
podařeného podzimu.

Na závěr roku došlo i k personálním změ-
nám, kdy  Vladimíra Kozla na postu předsedy 
oddílu nahradil velmi schopný Jaroslav Ca-
fourek. Ten nastínil reformu vedení mládeže, 
přivedl nové trenéry i nové hráče a podařilo 
se mu pozitivními změnami nastartovat i vý-
kony na hřišti.

Jarní sezonu začalo naše mužstvo smolně 
a ze dvou domácích zápasů za sebou získalo 
jen 1 bod.  Pomohla tomu řada zraněných, 
kterých se trenér Mrázek nezbavil až do zá-
pasu s Úvaly ale především v Sedlčanech. To 
byly zápasy, kdy se začalo hrát již v kvalitnější 
sestavě a výsledky tomu i odpovídaly. Od zá-
pasu s Úvaly, vyhrálo Mrázkovo mužstvo 
všech pět domácích zápasů v řadě. V tabulce 
Krajského přeboru naši hráči nakonec skonči-
li na 6. místě se 42 body jako jasně nejlepší 
mužstvo okresu Rakovník. V poháru ČAFR, 
což je obdoba kdysi Českého poháru, jsme 
se probojovali po vítězstvích nad Tatranem 
Rakovník a Mnichovým Hradištěm až do se-
mifinále, kde nás vyřadily Dobřichovice. 

A tak mi dovolte, abych především hráčům 
a trenérům poděkoval za skvělé výkony a pří-
kladnou reprezentaci našeho města, a samo-
zřejmě za napínavé  zážitky, které jsme společ-
ně s vámi diváky i celým realizačním týmem 
zažívali na domácím hřišti. A věřím, že všichni, 
kdo upřímně novostrašecké kopané fandíte, 
budete společně se mnou „Legenďakovi“ držet 
palce, ať má opět šťastnou ruku.

VlaDIMíR KOZEl

Fotbalisté zakončili šestý ročník 
krajského přeboru v řadě

Turistické výlety
Blíží se prázdniny a dovolené,  ale přesto si 

vám dovoluji nabídnout několik výletů do pří-
rody. Jelikož je čas větší možnosti volna, sáhl 
jsem i do vzdálenějších míst s tím, že si mů-
žete udělat prodloužené volno a poohléd-
nout se po bližším okolí vybraného místa. 
A tak vám jen přeji dobrou volbu a mnoho 
pěkných zážitků. 

1. 7. 2012 
Se Sokolem na rozhledny 
17. výstup na Petřín
info tel. 777 622 422 
nebo marekturista@se-

znam.cz

1. 7. 2012
Turistický výstup na vy-

hlídku Tři kříže
České středohoří, Porta Bohemica, okr. Li-

toměřice cíl do 16 hodin u Tří křížů, PT (pěší 
turistika, info tel. 606 544 553

5.–8. 7. 2012
Putování za mistrem Janem
Rakovník, pořadatel KČT Rakovník, start so-

kolovna 6.30–10 hodin, více na:
 www.kctrakovnik.wbs.cz

14. 7. 2012
Se Startem ladovým krajem
start Mnichovice u Phy, start 7–10 hodin re-

staurace u nádraží Mnichovice, PT 10–50 km, 
info tel. 721 138 144 nebo na e-mail:

milos.t.hajek@seznam.cz

21. 7. 2012
Chodorova Vrčeň
Vrčeň okr. Plzeň jih, start Nepomuk 6.40–9 

hodin, cíl Vrčeň restaurace do 16 hodin, info 
kct.jdanzera@seznam.cz, PT 10–30 km

28. 7. 2012 
Za brdským Fabiánem
start ZŠ Hořovice 7–10.15 hodin, cíl Hořovi-

ce, restaurace do 17.30 hod., PT 10–30 km



25Novostrašecký měsíčník

spOrt / výlEty

29. 7. 2012 
Všechny cesty vedou na Chlum
Plzeň město, cíl rozhledna na Chlumu, PT 

15 km, info www.kctbolevec.cz

3. - 12. 8. 2012 
Vysočinou 2012
start Jihlava, PT 15–35 km, CT 30–80 km, 

start sportovní hala TJ Sokol Bedřichov, So-
kolovská 122a, nutno přihlásit do 23. 7. 201, 
info tel. 721 686 563

5. 8. 2012 
letní speciál 
aneb Do hospody s umytýma nohama
Rabštejn nad Střelou, Štichovice, PT 20–

25 km, info www.kctbolevec.cz

10. 12. 8. 2012 
Skalní hrádky labských pískovců
Krásná Lípa, okr. Děčín, PT 10–100 km, start 

Krásná Lípa dům volného času od 18 hodin 
dne 10. 8. 2012, info tel. 732 630 408

11. 8. 2012 
lounské letní vábení
Louny mírové nám. od 8 do 9 hodin, cíl 

Ejemova chata na Červeném vrchu do 18 
hodin, PT 10–20 km, CT 25–75 km, info 
603 852 932

11.–12. 8 2012 
Chodské slavnosti – Vavřinecká pouť v Do-

mažlicích

18. 8. 2012 
V čertových stopách do středu Evropy
Chrást u Plzně, PT 10–38 km, start žst. 7.30 

–10 hodin, info tel. 724 953 082, informace 
kct.jdanzera@seznam.cz

25.–26. 8. 2012 
Krajem nezbedného bakaláře
start Rakovník, PT 10–50 km, neděle 10 km, 

start sokolovna, informace na internetové ad-
rese www.kctrakovnik.wbs.cz

30. 8.–2. 9. 2012 
Pochod giacoma Casanovy
start Duchcov u Teplic, PT 

10–60 km, CT 17–115 km, 
start ZŠ J Pešaty, Sme-
tanova ulice, info tel. 
603 496 389

31. 8.–1. 9. 2012 
Sokolovská padesátka 
start Sokolov, aut. nádr., PT 10–

50 km, CT 30–50 km,info tel. 777 830 672 
nebo na e-mailu pepa.ticha@centrum.cz

TOMáš PalEK

Neuvěřitelný úspěch se podařil našim fot-
balistům, když po „divoké sezoně“ nakonec 
postoupili do Divize. Již v závěru sezony 
se vědělo, že stažení ligových béček do své 
samostatné soutěže uvolní lavinu postupů 
na jejich místa. Ve středočeském krajském 
přeboru to bylo pět mužstev. Naši hráči 
po výborné druhé polovině jarní sezony vy-
bojovali šestou příčku.

V pátek 22. 6. odpoledne zadrnčel Mrázko-
vi telefon a v něm mu vedení středočeského 
fotbalového svazu dalo nabídku k postupu 
za v poslední chvíli odhlášené Votice. Trenér 
fotbalistů dostal na rozmyšlenou pouhou ho-
dinu. S místopředsedou Vladimírem Kozlem 
se šli poradit se starostou města Karlem Fi-
lipem. Ten obvolal všechny radní, aby zjistil 
jejich názor na pomoc s pokrytím zvýšených 
nákladů fotbalistů na tuto soutěž. Radní sou-
hlasili, a tak vedení fotbalového oddílu při-
hlášení do divize potvrdili.

Druhý den v sobotu ráno již seděli Vladimír 
Kozel se sekretářkou oddílu H. Kaválkovou 
na Losovacím aktivu ŘK FAČR – Řídící Komi-

se Fotbalové Asociace České Republiky – pro 
Čechy (ČFL, Divize, ligové mládežnické soutě-
že) na pražském Chodově. Pro náš oddíl měli 
hlavní úkol – zachovat hrací den sobotu tak,  
jak jsou hráči a především příznivci zvyklí. To 
se podařilo, a tak se mohou diváci v sobotu 
11. srpna v 17 hodin těšit na historicky první 
divizní zápas na našem stadionu. Přivítáme 
na něm mužstvo Štěchovic, pak naši hráči 
zajíždějí do Hořovic a v sobotu 25. srpna při-
vítají velmi silný Český Krumlov.

Pro trenéra našich fotbalistů to bude zna-
menat několik týdnů bezesných nocí, než 
se mu podaří kádr vhodně doplnit. Termíny 
zápasů najdou naši příznivci na vývěsních 
místech našeho města formou plakátů.

Seznam týmů v divizní skupině a: 
Nové Strašecí, Štěchovice, Hořovicko, Čes-

ký Krumlov, Rokycany, Admira Praha, Chrást 
u Plzně, Přední Kopanina, Benešov, Čížová, 
Milevsko, Táborsko, Roudné, Tachov, Doub-
ravka, Arita Praha.

-vk-

Historický okamžik – fotbalisté  
Nového Strašecí v Divizi

Foto: 4x Jiří Duchoň, http://jirkad.rajce.idnes.cz
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Putování  
za mistrem  
Janem

54. ročník dálkového etapového pochodu

Prezentace, start: Rakovník, sokolovna
Pro ubytované je sokolovna otevřena 

ve středu 4. VII. 2012 od 17.00 hodin.
Cíl: Rakovník, sokolovna
Cíl se uzavírá v neděli 8. VII. 2012 ve 13.00 

hodin.
Startovné: 50 Kč, členové KČT 30 Kč, mlá-

dež do 15 let 25 Kč
ubytování: V místě startu, tj. v sokolovně, 

ve vlastním spacím pytli, 35 Kč za osobu 
a noc.

Přihlášky: Písemné nebo alespoň telefonic-
ké přihlášky jsou nutné v případě, že máte 
zájem o snídani. Cena snídaně je 35 Kč. 
Uzávěrka přihlášek je ve středu 4. 7. 2012 
v 17.00 hodin.

Občerstvení: Na trasách z vlastních zásob, 
nebo v hostincích. Na vybraných kontrolách 
a v cíli pochodu zdarma čaj. Na startu a v cíli 
v rakovnické sokolovně bude v provozu bufet 
„U Jeňýka“.

Odměna: Diplom, razítka IVV a tradiční su-
venýr – obkladačka s motivem pochodu.

Okruhy IVV: Ve středu odpoledne (nebo 
i v další dny pochodu) lze absolvovat celé, 
nebo části okruhů IVV. Připravili jsme pro Vás 
čtyři okruhy:

1) MT IVV Rakovnická desítka (10 km dlou-
hý městský okruh)

2) PMT IVV Do Lužné za párou (13 km oko-
lím Lužné) 

Obec Třebíz se rozkládá u silnice Slaný–Lou-
ny, asi 7 km od Slaného na náhorní Panensko–
Týnské rovině. Do roku 1714 patřila do kraje 
Slánského, v letech 1714–1850 do kraje Ra-
kovnického a od reorganizace státní správy 
v roce 1850 spadala pod Pražský kraj a okres 
Slaný. K okresu Kladno připadla Třebíz zruše-
ním slánského okresu dne 1. 7. 1960.

Obcí procházela již ve 13. století Mostská, 
tak Kopistská cesta, spojující německý Mer-
sesburk s Prahou a Vídní. Vyhlášením císař-
ského patentu dne 17. 2. 1737 patřila mezi 
čtyři hlavní a povinné silnice, které musely 
být neustále udržovány. V letech 1738–1740 
se z ní stala státní silnice a procházela přímo 
obcí od východu na severozápad a získala ná-
zev Lipská. Přímo v Třebízi se na ní napojova-
la Perucká komerciální silnice, která přicháze-
la od Kobylníku a byla také dobře udržována. 
Další komunikace již byly jenom polní cesty. 
Díky čilému provozu vzkvétal v obci výměnný 
obchod a sedláci mohli prodávat své přebyt-
ky nejen v Praze, ale i Chomutově. Za válek 
však tato poloha byla nevýhodou a vesnice 
byla mnohokrát drancována. Nejvíce na to 
doplatila za třicetileté války.

První zaručená zpráva pochází z roku 1318, 
kdy zde bylo několik statků drobné šlechty. 
Pravděpodobně zde ještě stávala tvrz, důvod 
jejíž existence je opředen pověstmi (například 
vězení pro neposlušné jeptišky z Panenského 
Týnce). Skutečností však je, že do roku 1461 
byla sídlem drobné šlechty. Tvrzi vévodila 
bílá věž, německy Weissturm, a podle tohoto 
jména se o ní našla zpráva v urbáři (soupis 
poddanského pozemkového majetku) kapitu-
ly Pražské z let 1613–1625. Koncem 18. sto-
letí byly nalezeny ještě mizivé zbytky základů 
věže. Vzhledem k výhodné poloze a dobré 

zemědělské půdě byly zdejší pozemky sku-
povány nebo měněny za méně výhodné již 
před husitskými válkami, a to klášterem  
sv. Jana na Ostrově u Davle nebo svatovítskou 
kapitulou. Jelikož oblast Slánska a Lounska 
se v době husitských válek přiklonila k hu-
sitům, byly toto území terčem bojů, a tak 
po této době měnily opět majitele. Ti se mno-
hokráte střídali a až po třicetileté válce při-
padla Třebíz zpět pražské kapitule. Řáděním 
vojáků klesla značně hodnota majetku a tím 
i jeho cena. Již tři roky po vestfálském míru 
roku 1651 se však situace stabilizovala a sed-
láci byli nuceni k dobrému hospodaření, jinak 
byl jejich majetek nabídnut jinému hospodáři. 
O stavu panství, počtu usedlostí a jejich pla-

Národopisné muzeum Slánska – Třebíz



27Novostrašecký měsíčník

výlEty

3) PMT IVV Jesenický okruh (26 km okolím 
Jesenice)

4) RWW IVV Jeňýkův okruh (121 km okolo 
Rakovníka). Propozice, diplomy i razítka IVV 
budou k dispozici v cíli.

Č-M-S chodec: Bronzová/stříbrná/zlatá 
verze odznaku Česko – Moravsko – Slezský 
chodec je turistická aktivita, kterou pro vás 
vymyslel Jeňýk. Je to unikátní řada 15 ko-
vových ražených odznaků s motivem repub-
liky. K jejich získání potřebujete absolvovat  
3 různé pochody v každém kraji. Za každý 
kraj získáte jeden odznak. Po splnění všech 
krajů (14x3 pochodů) získáte poslední, pat-
náctý odznak. Podrobnosti viz samostatné 
propozice.

grand Slam I.–IV.: Odznaky IVV, které pro 
vás vymyslel Jeňýk. K získání celé sady pěti 
odznaků potřebujete získat 24 razítek IVV 
v průběhu jednoho kalendářního roku. Viz 
samostatné propozice.

OTO Rakovnicko: Na tomto pochodu může-
te plnit Oblastní turistický odznak Rakovnic-
ko. Záznamník bude k zakoupení na startu 
v bufetu „U Jeňýka“. Cena 30 Kč. Po dohodě 
s pořadateli lze zvolit vlastní trasy za účelem 
plnění tohoto odznaku.

Další informace: Trasy vedou převážně 
po značených turistických stezkách, které 
najdete na mapách KČT (měřítko 1:50 000) 
č. 33 „KŘIVOKLÁTSKO A RAKOVNICKO“ č. 8 
„LOUNSKO A DŽBÁN“. Pochod se koná za kaž-
dého počasí. Každý účastník se pochodu zú-
častňuje na vlastní  nebezpečí, doporučujeme 
lékařskou prohlídku, nejdéle rok starou.

bližší informace, přihlášky: 
Jan „Jeňýk“ LAIBL, Blahoslavova 1505, 

269 01 Rakovník, tel.: 313 512 138, mobil: 
721 132 464.

-jjl-

tebních povinnostech vedla kapitula přesnou 
evidenci. Roku 1697 již fungoval v blízkých 
Klobukách pivovar a měl nařízeno, kolik sudů 
a kam musí dodávat. V témže roce fungovalo 
v Třebízi již 17 usedlostí. V roce 1757 k Cív-
kovu statku, který je dnes pilířem skanzenu, 
náleželo již 41ha polí a luk. Postupem času 
se však měnil poměr domkářů a sedláků, způ-
sobený dělením majetku na syny, a zvětšoval 
se počet domkářů a tím i sociální nerovnost 
ve vesnici. V této době bydleli v Třebízi lidé, 
kterým nepatřila ani střecha nad hlavou, a to 
čeleď, nádeníci a různí sezonní dělníci. V roce 
1859 byl ohodnocen Cívkův statek č. p. 1 
spolu s č. p. 4 cihelnou a domkem na částku 
25 410 zlatých. Po žádosti v roce 1748 byla 
v roce 1754 dostavěna kaple a 29. prosince 
zasvěcena sv. Martinu. V roce 1713 se připo-
míná školní mistr bez školy a v roce 1791 
se připomíná v Kvílicích farní triviální škola 
s jedním učitelem. V roce 1843 se docház-
ka do školy zhoršila vzhledem ke špatnému 
stavu školní budovy. Vyšší školní vzdělávání 
mohli získávat od r. 1658 chlapci na latin-
ské škole a později na piaristickém gymná-
ziu ve Slaném, které navštěvoval v letech 
1861–1866 i Václav Beneš Třebízský. V roce 
1788 sestavila obec pořádek při hašení ohně, 
kde jsou vyjmenováni všichni, kteří se mají 
případného požáru zúčastnit. Revoluční 
rok 1848 přinesl mnoho nového, a tak do-
šlo k mnoha změnám. Byla zrušena robota 
a vrchnost ztrácí dominikální půdu a ztrá-
cí se i její hospodářský a politický význam. 
V úřední a politické činnosti byli řízeni novým 
hejtmanstvím ve Slaném a též i okresním 
soudem, zřízeným v roce 1850. V témže roce 
vznikl v obci rychtářský úřad a následně do-
šlo i k vyvazování majetku, to znamená, že si 
hospodáři museli svůj majetek vyplatit. Došlo 
i ke změně v obhospodařování půdy vlivem 
rozvoje mechanických prostředků a ošetřo-
vání rostlin prvními chemickými prostředky. 
Změnila se i skladba pěstovaných rostlin. Též 
živočišná výroba doznala značných změn. 
V roce 1894 byla zřízena ve Slaném zimní 
hospodářská škola. Stěhování lidí do měst 
za lepší prací vedlo k nedostatku sezonních 
dělníků, a tak nastalo stěhování obyvatelstva 
a tímto vlivem i  evidence obyvatelstva a do-
movská příslušnost k obci či městu. Začíná 
i značný politický nátlak na lidi a vznik poli-
tických stran. V roce 1887 byl zřízen v Třebízi 
poštovní úřad a později i telegraf. Železniční 
spojení měla Třebíz pomocí obce Klobuky, 
vzdálené asi 4 kilometry. Silniční spojení bylo 
dobré, neboť hlavní silnice vedla stále přes 
obec a později byla přesunuta mimo náves. 
Další události po první a zvláště po druhé 
světové válce, včetně politické situace v této 
obci a jejím blízkém okolí, najdete v brožuře 
uvedené na konci článku.

Po roce 1948 došlo ke konfiskaci majetku 
a k velkému chátrání všech staveb a jeho 
neobvyklé devastaci. Díky snaze několika 
jednotlivců a později i obce a města Slaného 
se podařilo prosadit pro výjimečnost uspořá-
dání staveb k jejich pomalou úpravu v letech 
1969–1975 a vyhlášení Národopisného mu-
zea Slánska. Centrum tohoto muzea je v Cív-
kově statku, kde je pokladna a kde dostanete 
i základní informace. Podle počtu návštěvní-
ků je prohlídka hromadná, nebo samostatná. 
V pozdějších letech bylo do skanzenu přesu-
nuto několik staveb z blízkého okolí. Otevřen 
od úterý do neděle od 9 do 17 hodin s malou 
polední přestávkou. V centru obce je rybník, 
který je zásobován z místního pramene. Pů-
vodně zde byly dva, ale jeden byl pro nedo-
statek vody zasypán. Na opačné straně návsi 
je kaple sv. Martina, která bývá občas otevře-
na. Na jižní straně je rodný domek Václava 
Beneše Třebízského, známého spisovatele, 
který si dal ke svému jménu název své rodné 
obce. Za návsí jižním směrem jsou v pískov-
cové skále vysekány sklepy, které v dřívějších 
dobách byly obydleny. Na vrcholu této pís-
kovcové skály je pomník Václava Beneše Tře-
bízského, který se dívá na svoji rodnou obec. 
Na východní straně návsi je zrestaurován 
statek, ve kterém je možnost se ubytovat, 
restaurace a palírna ovoce. Místní výrobky 
je možné zde i zakoupit. Skanzen je možno 
navštívit při pouti, posvícení nebo trzích, ale 
i mimo tyto slavnostní události. Od Nového 
Strašecí je vzdálen asi 25 km a stojí v každém 
případě za návštěvu.

K napsání tohoto článku posloužily tyto 
materiály: Jana Krotilová – Historický vý-
voj Třebíze a Třebíz – národopisné muzeum 
od Ladislava Štěpánka.

TOMáš PalEK
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Výlety pražské
Jistě mnoho z vás čas od času 

sedne do auta a vyrazí na výlet 
do Prahy. Například do zoo-
logické zahrady, do Národ-
ního muzea nebo do Tech-
nického muzea. Ale zkusili 
jste výlet si trochu zpříjemnit 
například cestou vlakem, pří-
padně lodí po Vltavě? Zkus-
te to. Pražských výletů, které 
můžete velice jednoduše kombinovat je ne-
přeberné množství, stačí se přizpůsobit poča-
sí a vaší chuti. Několik nápadů najdete zde.

Do Zoo vlakem a přívozem 
Z Nového Strašecí můžete vyjet vlakem 

do stanice Praha-Dejvická (například v 9.47), 
z Dejvické dojedete tramvají číslo 20 do sta-
nice Podbaba. Dále budete pokračovat pěšky 
Podbabskou ulicí směrem k Vltavě, potom 
podél Vltavy na přívoz Podbaba, kde vás 
přeplaví do stanice Podhoří. Dále opět pěš-
ky proti proudu Vltavy až k dolnímu vstupu 
do ZOO.  Zpátky se můžete vydat stejnou 
cestou, kterou si případně zkrátíte MHD. Zku-
sit však můžete procházku okolo Trojského 
zámečku lávkou na Císařský ostrov a dále 
Stromovkou vyšlápnete na Letenské náměstí 
a přes Letnou zpět na Hradčanskou. Na cestu 
zpět do Nového Strašecí můžete použít vlak 
nebo autobus.

Výlet se dá kombinovat různými způsoby, 
zvolit obrácenou variantu, případně si zkra-
covat cestu MHD. Dá se zvládnout za půl 
dne s dětmi od tří let. Vhodné restaurace 
jsou při cestě.

Do Zoo vlakem a lodí po Vltavě
Z Nového Strašecí se vydáte vlakem nej-

později v 9:47 na Masarykovo nádraží, poté 
tramvají číslo 3 do stanice Palackého náměs-
tí, nebo metrem do stanice Karlovo náměstí. 
Z Rašínova nábřeží na Císařský ostrov vyplou-
vá loď ve 12 hodin. Zpět můžete plout lodí, 
případně pěšky nebo MHD. 

Možná je také varianta obrácená. Nejdří-
ve navštívíte ZOO, a pak můžete z přístaviš-
tě na Císařském ostrově cestovat po Vltavě 
až na Rašínovo nábřeží. Dále MHD na Masary-
kovo nádraží a pokračovat vlakem do Nového 
Strašecí, případně MHD na Hradčanskou a po-
kračovat autobusem do Nového Strašecí.

Ke kombinování jednotlivých tras budete 
potřebovat spojení. K jeho nalezení využijte 
jízní řády na www.idos.cz. Plavební řád na-
jdete na http://www.paroplavba.cz/plavba-
zoo-rasinovo-nabrezi. Krásné léto.

MIChal DRTINa

Za Kelty 
a přírodou 
Novostrašecka

Naučnou stezku Novostrašecka 
můžete začít v expozici Měst-
ského muzea v Novém Stra-
šecí, věnované keltskému 
osídlení Rakovnicka. Zde si 
můžete prohlédnout  hlavu 
Kelta z 3. století před naším 
letopočtem, která proslavila 
zdejší kraj na celém světě. 
Plastika je považována za jed-
no z nejkrásnější děl keltského umě-
ní a možná vůbec nejznámější keltskou tvář 
světa. Plastika, zobrazující zřejmě keltského 
druida, byla objevena v roce 1943 u Mšeckých 
Žehrovic nedaleko Nového Strašecí v prostoru 
největšího keltského pravoúhlého valového 
areálu v Čechách Na Libeni. 

Cesta k valovému areálu Na Libeni vede 
po červené turistické značce kolem fotbalové-
ho hřiště a libeňské obory, založené ve 30. le-
tech 20. století k chovu muflonů, mezi maleb-
nými rybníky Horní, Střední a Dolní v Přírodní 
rezervaci Louky v oboře Libeň. Vlastní keltský 
areál Na Libeni není z větší části přístupný, 
nachází se za plotem libeňské obory. Přístup-
ný je pouze jižní cíp areálu vpravo vedle cesty, 
který má dnes podobu louky lemované pra-
voúhlým pásem stromů a křovin. Je to však 
ta nejdůležitější část areálu, neboť právě tady 
je naleziště oné slavné hlavy Kelta. Celý valo-
vý areál zaujímá plochu bezmála dva hektary. 
Sloužil zřejmě jako sídlo zdejší keltské elity, 
pravděpodobně však měl i další funkce – ce-
remoniální, shromažďovací a podobně. 

Kolem Dvorského rybníka se vchází do Mšec-
kých Žehrovic s kostelíkem svatého Martina 
a pěknou lidovou sochou svatého Jana Nepo-
muckého před rybníkem v dolní části návsi. 
Ke Mšeckým Žehrovicím se váže nejen nález 
světoznámého keltského artefaktu, blízko 
k nim měl také legendární rytíř Jan Žehrov-
ský, řečený Český Achilles, proslavený svými 
hrdinskými skutky, které v 15. století vykonal 
jako člen poselstva krále Jiřího z Poděbrad 
k panovníkům evropských zemí a které v ro-
mánu Z Čech až na konec světa převyprávěl 
Alois Jirásek. Ve Mšeckých Žehrovicích stáva-
la rodová tvrz Jana Žehrovského, tady Český 
Achilles vyrůstal, tady se učil rytířským do-
vednostem a sváděl své první souboje.

Zatímco po rytíři Janu Žehrovském a jeho 
tvrzi zbylo ve Mšeckých Žehrovicích jen míst-

ní pojmenování Na Baště, jiného zdejšího 
titána nepřehlédnete - je jím více než čtyři 
sta let starý památný buk lesní na louce pod 
silnicí do Mšece. Obrovský solitérní strom 
je nejen váženým symbolem zdejšího kraje, 
ale proslavil se i v úspěšném televizním cyk-
lu Paměť stromů, ve kterém se diváci mimo 
jiné dozvěděli, že buk u Mšeckých Žehrovic 
je nejkrásnější v Česku. Mimochodem, je to 
právě tento nádherný buk, který na začátku 
znělky Paměti stromů vidíte během všech 
ročních období. Po silnici pokračujete, až na-
razíte na modrou turistickou značku, dáte 
se do leva a opět pokračujete keltským Novo-
strašeckem kolem zdejším rybníkům, přesně-
ji malebnému řetězci rybníků na Lodenickém 
potoce v údolí mezi Mšecí a Třticí. Prvním 
z nich je Červený s rozlohou 25 hektarů, nad 
jehož hladinou se rýsuje pěkné panorama 
Mšece s kostelem svaté Kateřiny, následuje 
Pilský rybník (6 ha), Mlýnský rybník (8 ha) 
a konečně rybník Punčocha (15 ha). Zhruba 
uprostřed rybníku Punčocha narazíte na žlu-
tou turistickou značku, po které se vrátíte 
do Nového Strašecí. 

Trasu můžete projít pěšky i na kole. Na kole 
však můžete zvolit delší variantu cyklotrasy 
č. 8192.

Kolem rybníků 
za Kelty do No-
vého Strašecí

Perly navlečené 
na šňůrce připomí-
ná soustava rybní-
ků na Lodenickém 
potoce a právě 
tudy vede cyklotra-
sa č. 8192. Trasa dlouhá 
21 kilometrů začíná na rozcestí Pod 
Louštínem, u Řevničova, kam se dostanete 
z Nového Strašecí cyklotrasou č. 0102, což 
je zhruba šest kilometrů navíc, a pokračujete 
kolem hájovny Řevničovská lísa do Řevničova 
a po hrázích a březích rybníků Třtický, Bucký, 
Malá a Velká Punčocha, Mlýnský, Pilský, Čer-
vený a Lodenický do Nového Strašecí. Trasa 
není fyzicky náročná a je proto vhodná i pro 
seniory nebo rodiny s dětmi. Vyjížďku po cyk-
lotrase č. 8192 lze spojit s prohlídkou Mšeci 
(zámek, pověstmi opředený dům „U Kněžá-
ků“), Mšeckých Žehrovic (nejkrásnější památ-
ný buk v Česku, údolí u zaniklého rybníka 
Bouřidlo, kde se učil bojovat legendární rytíř 
Jan Žehrovský), keltských valů mezi Mšecký-
mi Žehrovicemi a Novým Strašecím.

-md-
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Kdo z nás nezkoušel vypěstovat svoji vlast-
ní rostlinku. Vzpomínám na své dětství, když 
jsme doma vytrvale sázeli pecky od pomeran-
čů a mandarinek a pak hýčkali mladé rostlin-
ky svojí péčí a snili o bohaté úrodě nedostat-
kového ovoce.

A tak jednoho dne můžeme dospět k názo-
ru, že by to chtělo vysadit něco pořádného. 
Ideální bude nějaký strom, aby moji potomci 
měli na mě památku, a nejlépe, když bude 
na dosah, abych viděl, jak pěkně roste. Tako-
vé uvažování má svoji historii. Naši předkové 
sázeli stromy kolem svých sídel, pozorova-
li přírodu a uměli se jí přizpůsobit. Stromy 
se tak staly symbolem času. A jako památka 
na velké události se stromy vysazují dodnes.

Za posledních sedmdesát let se však vý-
razně změnil způsob života a bydlení. Lidé 
mají jiný vztah k půdě a nevlastní pozemky, 
na kterých by mohli realizovat své sny. Pře-
sto tak stále činí. Nové výsadby z iniciativy 
občanů se ale objevují na místech ne vždy 
k tomu vhodných. Sázejí se druhy rostlin, kte-
ré jsou na vybraná místa nevyhovující a stává 
se, že časem o ně „vlastník“ přestane mít zá-
jem. A tak se přihodí, že si jeden pán vysadí 
pod okno modřín a za několik let, když nevidí 
z okna, ho chce nechat pokácet, že si jedna 
paní před dům vysadí keříky a pak chce, aby 
majitel pozemku odklízel spadané listí a tak 
dále. Ve většině případů se jedná o strašáky 
minulosti, kdy při velkolepých akcích „Z“ 
sami obyvatelé sázeli ke svým domům páté 
přes deváté, prostě co se zrovna přivezlo. Pro-
to máme nyní po městě všude stříbrné smrky 
a tůje. Jen nám trochu povyrostly a dříve roz-
tomilé konifery nám dnes můžou znepříjem-
nit život. 

Komise pro životní prostředí podporuje nové 
výsadby, které jsou koncepční, tzn., že se při 

jejich plánovaní zváží prostorové možnos-
ti místa, kam se bude sázet, dlouhověkost 
a vhodnost vybraného druhu, ale také trasy 
podzemního kabelového vedení a potrubí. 
Základ zeleně by měly tvořit listnaté stro-
my v kombinaci s přehlednými a kvalitními 
trávníky. Vznikne tak jednoduchá, ale funkční 
kostra zeleně, která má objem a perspektivu.

V komisi se nebráníme diskuzi s obča-
ny i se správou městské zeleně, proto i vy 
se můžete zapojit do dění ve městě a aktivně 
se podílet na zvelebení svého okolí. Uvítáme 
vaše nápady i problémy.

alENa buREšOVá
člen komise pro životní prostředí

Co dělat když...
 bych chtěl vysadit 
 novou dřevinu ve svém okolí

• zjistím si, komu patří pozemek, na kterém 
chci sázet – katastr nemovitostí je veřejný 
na http://nahlizenidokn.cuzk.cz/

• pokud se jedná o pozemek v majetku 
města, tzv. veřejnou zeleň, můžu svůj záměr 
konzultovat se zástupci města – evidenci ve-
řejné zeleně vede odbor investic

• mohu navštívit schůzku komise pro ži-
votní prostředí, kde se můžu poradit o vhod-
nosti vybrané dřeviny, o výhledových plánech 
v městské zeleni – termín příští schůzky 
zjistím u předsedy komise (M. Kinkal, tel. 
776 312 094). Komise je otevřená veřejnosti, 
zabývá se všemi podněty z řad občanů, vy-
jadřuje se ke kácení dřevin v majetku města 
a radě města dává podněty na řešení dílčích 
problémů v oblasti životního prostředí 

Máme rádi přírodu...

Foceno na zahradě v Myslivečkově ulici v Novém 
Strašecí přes rtg snímek fotoaparátem Canon G9,

Slunce svítilo, byla to ideální příležitost.
 

Hana Pospíšilová

Krásný turnaj 
žáků o pohár 
Českých 
lupkových 
závodů

Fotbalový oddíl Sokola Nové Strašecí uspo-
řádal v sobotu 23. června fotbalový turnaj 
žáků. Byla to příprava na příští rok, kdy fotba-
listé chtějí připravit velmi zajímavý, v regionu 
ojedinělý, turnaj mládeže. Je to dík za pod-
poru našemu nejmocnějšímu sponzorovi 
ing. Perglerovi, řediteli ČLUZ, a. s.

Turnaje se zúčastnily nejkvalitnější týmy 
z okolí. SK Kladno, Sokol Nové Strašecí, SK 
Rakovník 97, SK Rakovník 98. V dopoledních 
zápasech zvítězilo nejdříve Nové Strašecí nad 
SK Rakovník 98 5:0 a poté SK Kladno pod-
lehlo SK Rakovníku 97 1:2. Tyto dva duely 
rozhodly o tom, kdo se s kým utká v odpoled-
ních zápasech o poháry. Ve 14 hodin nastou-
pili v boji o třetí příčku SK Rakovník 98 proti 
SK Kladnu. SK Kladno zvítězilo přesvědčivě 
6:0 a získalo třetí bronzovou příčku.

Ve finále se v krásném utkání potkaly velmi 
vyrovnané týmy Sokola Nové Strašecí a SK 
Rakovník 97. Šťastnější byli hosté z Rakov-
níka, když zvítězili nad domácími hráči 2:3. 
Na závěr krásného dne předali poháry všem 
zúčastněným zástupci města a zástupci akci-
ové společnosti ČLUZ, a. s. Byli vyhlášeni nej-
lepší hráči. Nejlepší brankář Martin Pospíšil 
(SK Kladno), nejlepší střelec Martin Nágl (SK 
Rakovník) a nejlepšího hráče získal z domácí-
ho týmu Sokola Nové Strašecí Matěj Erba.

Turnaj splnil očekávání, měl vysokou kvalitu 
a hlavně se na hrací ploše potkala mužstva, 
která se snaží o vzájemnou spolupráci, jejíž 
výsledky určitě za nedlouho všichni uvidíme.

KOZEl VlaDIMíR

Foto: Jiří Duchoň, http://jirkad.rajce.idnes.cz
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kalEndář

Kalendář akcí – červenec a srpen
červenec–srpen

Výstava Já, kočka
Muzeum Nové Strašecí

4. července

Farmářský trh
Komenského náměstí 8–17 hodin 

8. července
 
letní zábava
Baráčnická rychta od 13 hodin

18. července
 
Farmářský trh
Komenského náměstí 8–17 hodin

18. srpna

Turnaj v PláŽáKu
1. ročník turnaje Vildy Muchky 
v plážovém volejbalu dvojic.
Hala Bios od 9 hodin. 
Přihlášky předem v Hale Bios.

29. srpna
 
Farmářský trh
Komenského nám. 8–17 hodin

Výběr předplatného na cyklus aVČ 
9. Přísálí NKC 14–17 hodin

Připravujeme na září 2012
3. 9.  Předávání pamětních listů a dárků prvňáčkům
8. 9.  Setkání ŠEDESÁTNÍKŮ v budově  MěÚ Nové Strašecí od 10.30 hodin
8. 9.  POSVÍCENSKÁ ZÁBAVA, sál NKC od 20 hodin, hraje Dlouhá noc
10. 9.  Tradiční průvod s hudbou na hřbitov – sraz v 9.15 u MěÚ
12. 9.  Farmářský trh. Komenského nám. od 8 do 17 hodin
13. 9.  Zahajovací přednáška AVČ 9, velký salonek NKC od 16.30 hodin
14. 9.  Zahajovací lekce kurzu tance a společenské výchovy v 19 hodin, sál NKC
21. 9.  2. lekce – taneční kurz od 19 hodin, sál NKC
23. 9.  Nejen pohádka na neděli – JAK VÍLA MODROVLÁSKA SPLNILA TŘI PŘÁNÍ …
 od 15 hodin, sál NKC. Zahájení cyklu nedělních představení pro rodiče s dětmi
26. 9.  Taneční Party se Seniorkou J. Slavíka v 17 hodin, sál NKC
26. 9.  Farmářský trh. Komenského nám. od 8 do 17 hodin
27. 9.  3. lekce – taneční kurz od 19 hodin, sál NKC

Upozornění
Pokračuje zápis do kurzu tance pro mládež, který se bude konat vždy v pátek večer od září 

do prosince 2012 v NKC. Přijímáme již jen chlapce. Přihlášky s kurzovným se přijímají v kan-
celáři MKZ v úřední dny pondělí, 8–17 a středa 8–18 hodin.

Připravujeme na říjen 2012
3. 10.  ZMÝLENÁ PLATÍ
Veselá komedie o dvou dějstvích a… mnoha zmýlených. V této komedii plné slovních hříček, 

lakonických poznámek, úsměvných dialogů 
se můžeme bavit situacemi téměř detektiv-
ními. Kdo je kdo? Kdo chce co a po kom to 
chce? 

Exkluzivní obsazení – Milena Steinmasslo-
vá, Dana Homolová, Ivan Vyskočil a Otto 
Kallus.

Sál NKC od 19 hodin. Video ukázky, fo-
tografie a názory diváků, kteří již tuto 
komedii zhlédli si můžete prohlédnout  
na www.fannyagentura.cz. Předprodej vstu-
penek od 3. září v kanceláři Novostrašecké-
ho kulturního centra, pondělí 8–17 a středa 
8–18 hodin. Vstupné 150 Kč

Upozornění 
Rozhledna MACKOVA  HORA  
Otevřeno: červenec–srpen denně od 9 do 16hodin
Vstupné: děti, studenti, senioři 10 Kč, dospělí 20 Kč 
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Společenská kronika

Dne 18. července 2012 vzpomeneme
4. výročí úmrtí našeho tatínka a dědečka
pana ladislava šťastného.

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

Za celou rodinu manželka, děti a vnoučata.

Sen kytičkou a svíčku hořící Ti
na hrob, táto, můžem dát

a pak jen s láskou vzpomínat.

Dne 1. července uplynulo 25 let 
od náhlého úmrtí 
pana Františka Kulhana.

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

Stále vzpomíná dcera Hana s rodinou, syn 
Radim a rodina Kreibichova, Javůrkova 
a Kulhanova.

Dne 14. srpna uplyne pět let od úmrtí
pana Slavomíra Vaice.

Stále vzpomínají syn i dcera s rodinou 
a družka.

Děkujeme přátelům a známým za tichou 
vzpomínkou.

V neznámý svět odešel jsi spát,
zaplakal každý, kdo Tě měl rád.

Proč srdce Tvé přestalo bít,
vždyť mělo pro koho žít.

Dne 7. července 2012 uplynou tři roky
od úmrtí mého manžela, našeho tatínka,  
dědečka a bratra  
pana antonína lochovského.

Stále vzpomíná manželka, dcery Ilona, Jitka, 
a Jana s rodinami, sestra Eva s rodinou 
a ostatní příbuzní

Dne 15. července tomu bude již šest let,
co nás navždy opustila naše milovaná 
maminka a babička, 
paní hana šebestová z Nového Strašecí.

Kdo jste ji znali, věnujte jí s námi tichou 
vzpomínku.

Stále vzpomínají manžel Miroslav, 
syn Radek a dcera Marcela s rodinami.

21. srpma uplyne pět let, 
co nás navždy opustila manželka,
babička a matka paní hana Kindlová.

Kdo jste ji znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. 

Manžel Václav s rodinou.
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Vaříme s NoVým allegrem

griloVaNý steak z argeNtiNského býčka, 
podáVaNý s hříbkoVou omáčkou

Technologický postup: 

Steak namarinujeme, necháme 24 hodin odležet v chladu. Poté maso vyjmeme 
a necháme 1 hodinu v pokojové teplotě před pečením nebo grilováním.Pak 
pečeme nebo grilujeme po obou stranách dle vlastní chuti. 
- Krvavý cca 3 minuty po obou stranách

- Středně propečený (medium) cca 5 minut
- Středně propečný ( medium well done) cca 6 – 7 minut
- Propečený 8-9 minut 
Časy jsou orientační , záleží na velikosti steaku

Omáčka z hříbků:
Jemně nakrájenou cibulku zpěníme na másle, přidáme na plátky krájené žampi-

óny a hříbky a zprudka restujeme, cca 2- 3 minuty, okořeníme hřibovým kořením, 
solí a mletým bílým pepřem. Podlijeme lehce zeleninovým vývarem, necháme 
zavařit a přidáme smetanu. Lehce povaříme a rozkutrujeme ponorným mixérem. 
A dosolíme.

Dobrou chuť Vám přeje restaurace a kavárna „Nové allegro“
www.noveallegro.cz

Suroviny:

Steakové maso 
z JA – vysoký roštěnec, 
rumpsteak, 

striploin nebo knucle
čerstvé žampióny, 
hřiby, 
šalotka, 
máslo, 

tučná smetana, 
zeleninový vývar, 
sůl, 
drcený bílý pepř

   měření zraku optometristou
   zhotovení kvalitních brýlí
   velký výběr slunečních brýlí
   široký výběr kvalitních 

      korekčních i slunečních 
      brýlí pro děti

   bohatá nabídka doplňků – 
      pouzdra, čistící prostředky, 
      okluzory a další

   zhotovujeme na přání 
      dárkové balíčky

   možnost zakoupení 
      dárkových poukazů

   aplikace kontaktních čoček – 
      dioptrických, barevných i tzv.
      CRAZY čoček

   servis u nás zakoupených 
      brýlí na počkání

   věrnostní program pro naše 
      stálé zákazníky

   otevřeno také každou sobotu 
      dopoledne

   drahé brýle možno pořídit 
      na splátky - spolupracujeme 
      s Home Credit

Čs.Armády 166
271 01 Nové Strašecí

Otevírací doba:
Po – Pá   9:00 – 12:00   12:45 – 17:00   
So           9:00 – 11:00 

telefon: 313 573 177 a 733 541 264

www.renc-optik.cz
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Pokud chcete zdarma přidat svoji firmu do seznamu 
na internetové stránky města Nové Strašecí, 

pošlete e-mailem na adresu drtina@novestraseci.cz 

potřebné informace.

Název firmy, adresu, telefon, e-mail. www, 
provozní dobu a fotografie

 
Váš záznam bude umístěn do firemního servisu 

propojeného s mapou Nového Strašecí.

Ukázka na: http://www.novestraseci.cz/sluzby/firmy-/

zdarma 
pro podnikatele v Novém Strašecí

www.fitklub1155.cz, tel. 605 507 606
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www.pivobakalar.czwww.pivobakalar.cz

PIVO ČESKÉ REPUBLIKY 2012

Oblíbený ležák 
plné chuti, vařený
podle tradiční receptury.
Vyznačuje se chmelovou 
hořkostí, zlatou barvou 
a bohatou pěnou.

www.pivobakalar.cz

Oblíbený ležák 
plné chuti, vařený
podle tradiční receptury.
Vyznačuje se chmelovou 
hořkostí, zlatou barvou 
a bohatou pěnou.

Ochutnejte v restauraci NOVÉ ALLEGRO.

V pátek 6. 7. 2012 od 12 do 24 hodin budeme točit 
světlý ležák Bakalář (Pivo ČR 2012) 0,5 l za 12,- Kč.

V sobotu 7. 7. 2012 od 12 do 24 hodin budeme podávat 
200 g grilovaný steak z jihoamerického 12 měsíčního býčka v ceně 120,- Kč.

V neděli 8. 7. 2012 máme pro Vás připravený malý dárek. 
Narozeninový dortík zdarma. Stačí, když si odstřihnete kupon 
na této stránce a předložíte ho obsluze.

Těšíme se na Vaší návštěvu.

U příležitosti 1. výročí otevření  restaurace Nové allegro jsme pro Vás 
ve spolupráci s Tradičním pivovarem v Rakovníku připravili tyto akce:
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červen 2012

Stalo se...
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Havajský den v MŠ U Lesíka
19. června 2012
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